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Milí sousedé, 

léto, které tentokrát začalo nečekaně brzy, 
je už v  plném proudu a  na  všechny dolehla 
okurková sezóna. Letos se dá čekat, že její 
stojaté vody rozčeří kampaň před podzimní
mi komunálními volbami. Doufejme jen, že 
nepůjde o vlnobití, které bude nabírat zkaže
né bahno ze samého dna, a Prahou 6 se ne
začne šířit hnilobný puch pomluv a obvinění 
zakládajících se na domněnkách místo faktů. 
Praha 6, tradičně kultivovaná a vzdělaná čtvrť, 
by si to nezasloužila. Co si Praha 6 naopak za
slouží, je – mimo jiné – kvalitní územní plán. 
Zastupitelé se na  svém předposledním jed
nání právě návrhem nového územního plánu 

pro Prahu – Metropolitním plánem – intenzivně zabývali a  do  jeho návrhu 
zapracovávali vaše připomínky. Těch se sešlo bezmála 5000. Ve finále ale ne
byl návrh Metropolitního plánu vzhledem k množství nedostatků doporučen 
ke schválení a k novým pravidlům výstavby v hlavním městě nás tak ještě čeká 
dlouhá cesta. Praha 6 se také začala intenzivně zabývat vlivy klimatické změny 
a je jedinou městskou částí, která pracuje na tom, jak zmírňovat dopady veder 
a sucha. Doufejme, že se nám to podaří co nejdříve.

Na podzim nás čeká jedna velmi významná událost – oslava stého výročí zalo
žení samostatného a demokratického Československa. Doufám, že si přes léto 
odpočinete a naberete síly, abyste si tuto oslavu náležitě užili! 

Ondřej Kolář

PARKOVÁNÍ O SVÁTCÍCH
Ve dnech státních svátků 5 a 6. července budou parkovací 
automaty ve smíšených – fialových zónách nastaveny na sváteční 
tarif. Návštěvník zaplatí v automatu hodinovou sazbu a bude 
moci parkovat za tento poplatek po dobu 24 hod. Na modrých – 
rezidentních zónách zůstává režim nezměněn.

Charitativní hudební festivaly na šestce 
Stovky příznivců hudby si nenechaly ujít tradiční šestkové festivaly.  
23. ročník Dejvického hudebního léta, jehož výtěžek je určen dětskému 
stacionáři DAR ve Vokovicích, podpořily svým vystoupením například 
kapely Laura a její  tygři, Yo Yo Band, Bílá nemoc nebo OOZ Orchestra. 
Na  18. ročníku Hanspaulského festivalu, který se konal na  louce pod 
hanspaulským zámečkem, vystoupil se svým triem Ivan Hlas, hanspaul
ští Wooden Shoes, se skupinou Bacily Václav Neckář a další. Organizátoři 
vybrali 16 823 korun pro Základní školu speciální Rooseveltova, kterou 
festival podporuje. Obě akce se setkaly s velkým zájmem návštěvníků 
nejen z Prahy 6. 

VYPICH, PRAHA 6
více na: www.facebook.com/6tlapek

psí den s Prahou 6

T L A P E K

2. 9. 2018



4 červenec 2018

ZE ZASTUPITELST VA  

  Zastupitelé souhlasili s výsledkem hospoda
ření městské části Praha 6 za  rok 2017. Pří
jmy dosáhly částky 1.081.480,97 korun a vý
daje 1.013.586,78 korun. Přebytek tak činil 
67.894,18 korun.

  Ve volebním období 2018 až 2022 bude mít 
zastupitelstvo městské části Praha 6 opět 45 
členů.

  Zastupitelstvo schválilo prodej akcií Spolku 
pro chemickou a hutní výrobu, a. s. Městská 
část jich vlastní 92 417 kusů a jeden prodává 
za sto korun, přičemž znaleckým posudkem, 
zpracovaným Národohospodářskou fakul
tou VŠE, byla stanovená minimální cena 
99,79 koruny za kus. Jde ještě o pozůstatek 
spolupráce s fondem Key Investments. 

  Dotace z  programu OTEVŘENÝ SVĚT 2018 
v celkové výši 479 820 korun získají Gymná
zium Nad Alejí a  Gymnázium Jana Keplera. 
Peníze budou použity na zahraniční studijní 
pobyty žáků víceletých gymnázií. 

  Zastupitelé schválili prodej pozemků o  ve
likosti přes 600 metrů čtverečních v katast
rálním území Bubeneč společnosti Nebeský 
klid. Ta má v úmyslu na své sousední parcele 
stavět polyfunkční dům, který by měl rovněž 
okrajově zasahovat právě až k prodávaným 
pozemkům. Po  vyvěšení záměru na  úřední 
desce se ovšem přihlásily další tři společ
nosti, které nabídly vyšší cenu, než činilo 
10 489 000 korun od Nebeského klidu. Ně
kteří zastupitelé se však domnívali, že po

VE DVOUKOLOVÉM TENDRU SE 
VYBÍRAL NOVÝ VLASTNÍK PROJEK-
TU BYTOVÉHO AREÁLU DRAČKY. 
PRVNÍ KOLO ROZHODLO O TŘECH 
NEJLEPŠÍCH NABÍDKÁCH, VE DRU-
HÉM KOLE MOHLI POSTOUPIVŠÍ 
JEŠTĚ ZVYŠOVAT SVÉ ČÁSTKY 
SMĚREM NAHORU.  

Minimální cena byla stanovená na 250 milio
nů korun, areál – přesněji podíl ve společnosti, 
která ho vlastní – byl nakonec prodán za 436,5 
milionu korun bez DPH.
Do  tendru se přihlásilo sedm firem, do  dru
hého kola postoupily tři – NOPOCZ01, s. r. o., 

jejímž vlastníkem je společnost Penta Invest
ments, také Finep Holding a  firma  A  928, a. 
s. Vítězem, který nabídl nejvyšší cenu, což 
bylo ve druhém kole jediné kritérium, se stala 
společnost NOPOCZ01 s  částkou 436,5 mili
onu korun bez DPH. Praze 6 se tak podařilo 
zhodnotit majetek na  dvojnásobnou částku. 
Peníze, po odečtení nákladů a provedení ne
zbytných majetkoprávních a  účetních ope
rací, budou použity částečně na  dostavbu 
Petynky, částečně na  investice do  majetku 
městské části.

Deset let a investice 200 milionů
Areál Dračky – tedy pozemky se zpracovaným 
projektem a stavením povolením na bytovou 

zástavbu – zdědilo současné vedení radnice 
po  svých předchůdcích, jeho budoucnost se 
řeší už téměř deset let. Za tu dobu stál projekt 
městskou část už zhruba 200 milionů korun, 
které investovala jak do získání pozemků, tak 
na přípravné práce ke stavbě. Nyní se rozhodla 
celý projekt prodat developerské firmě, která 
zde obytný soubor opravdu zrealizuje. Ačko
li  některé opoziční strany zastávaly názor, že 
Praha 6 zde měla postavit byty sama – přes
něji prostřednictvím správcovské společnosti 
SNEO. Poté si jich část ponechat pro vlastní 
potřeby a nabídnout je například jako sociální 
byty nebo učitelům či lékařům, kteří si nemo
hou vlastní bydlení na území městské části po
řídit. Podle mnohých odborníků je ale takový 
záměr nerealizovatelný. 
Proto se městská část snažila alespoň Drač 
ky prodat natolik výhodně, aby se jí vráti
ly  vlo žené prostředky a  získala také  peníze 
na investice.

Ze zastupitelstva 

Cena Areálu Dračky se vyšplhala 
na 436,5 milionu korun

zemek kvůli nepravidelnému tvaru a  umís
tění nemůže plnohodnotně využívat nikdo 
jiný než právě vlastník sousední parcely a ji
ným by sloužil pravděpodobně jen ke  spe
kulacím. Proto skupina zastupitelů navrhla 

zvýšit prodejní cenu na  12,9 milionu korun 
bez DPH, čímž dorovnala nejvyšší nabídku  
 ostatních zájemců. Za  tuto částku zastupi
telstvo schválilo prodej parcel společnosti 
Nebeský klid.
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ZASTUPITELÉ OPĚT FINANČNĚ 
PODPOŘILI SPORTOVNÍ A KUL-
TURNÍ AKCE I SPOLKY NEBO 
ŠKOLNÍ A SOCIÁLNÍ PROJEKTY.

Během loňských letních dílen studenti ar
chitektury postavili dřevěnou „tunelolávku“ 
v Dejvicích, letos se rozhodli pro úpravu str
mého břehu v sousedství pěší a cyklostezky 
v areálu přírodního koupaliště Džbán. V rám
ci rukodělné studentské dílny postaví poby
tové hlediště s  výhledem na  Džbán, které 
bude sloužit k  zastavení, odpočinku, bude 
místem setkávání s  možným přístupem ze 
stávající cesty k  vodě. Městská část Fakul
tě architektury ČVUT, Ústavu navrhování II 
na projekt poskytla částku 300 tisíc korun.

  

Do dotačního programu  Sport  a volný čas 
na Šestce II – podpora jednorázových spor
tovních a  volnočasových aktivit bylo při
hlášeno celkem 72 žádostí se souhrnným 
požadavkem 5 103 190 Kč.  Komise pro sport 

a volný čas všechny zhodnotila a, obodova
la a mezi 46 nejlepších rozdělila jeden a půl 
milionu korun.

  

Zastupitelé podpořili konání 36. roční
ku Sportovního setkání (nejen) vozíčkářů 
ve  Hvězdě 2018, Memoriálu Zdenky Haná
kové částkou 100 tisíc korun, kterou poskytli 
pořadateli – Pražské organizaci vozíčkářů.

  

Příspěvek 100 tisíc korun pomůže spolku 
Půjčovna 3 P (Podpora Pomoc Pomůcky) 
pořídit speciálně upravené auto pro osoby 
s těžkým zdravotním postižením, vybavené
ho zařízením pro převoz osob upoutaných 
na invalidní vozík.

  

Dotaci za I. čtvrtletí letošního roku dostanou 
organizace, které poskytují hospicovou péči 
v oblasti zdravotnictví – 18 750 korun Hospic 
Štrasburk, 29 700 korun Cesta domů, 19 500 
korun Soft Palm, 30  250 korun Nemocnice 
Milosrdných sester sv. Karla Boromejského 
v Praze a 5750 korun TŘI, o. p. s.

Nové garáže 
na Prašném mostě 
Od 2. července jsou v provozu  garáže 
na Prašném mostě, které získala od magis-
trátu do správy Praha 6. 
Sto třicet míst bude určeno pro krátkodo
bé  stání, řidiči zde zaplatí parkovné 40 korun 
za  hodinu nebo 150 korun za  celý den. Záro
veň zde bylo vyhrazeno 144 míst pro auta 
a  11 pro motorky rezidentů, přesněji pro zá
jemce z  okolních částí Hradčan, Dejvic, Stře
šovic a  Bubenče. Radnice předpokládala, že 
zájem o  místa bude obrovský, proto zařadila 
na jednání zastupitelstva bod „losování pořadí 
zájemců o  stání na  vyhrazeném parkovacím 
místě v  podzemní garáži Na  Prašném mostě“. 
Ten byl ale zrušen, protože se přihlásilo jen 
zhruba  padesát zájemců. Parkovat tedy mohou 
všichni, další řidiči se mohou hlásit a  radnice 
uvažuje, že by místa zpřístupnila i obyvatelům 
dalších lokalit.

Dotace pro sport a volný čas

  Dodatkem zřizovací listiny se Základní škola 
a Mateřské škola Petřiny – jih, Praha 6, pře
jmenuje od 1. září letošního roku na Základ
ní školu a  Mateřskou školu Věry Čáslavské, 
 Praha  6.

  Zastupitelé naopak neschválili návrh rea
lizace koncepce zvyšování kapacit mateř
ských škol na  území městské části Praha 6 
v několika fázích. 

  Zastupitelé se vrátili k  přerušenému bodu 
požadujícímu zahájení přípravy dokumen
tace Břevnovské radiály a  konstatovali, že 
v  průběhu posledních dvou desetiletí bylo 
zpracováno několik studií a  dokumentace 
v rámci EIA, které vyústily v jednoznačný po
žadavek Prahy 6 na zahájení projektové pří
pravy, která povede k neprodlenému získání 
potřebných povolení. Městská část také při
pouští výstavbu mimoúrovňové křižovatky 
Vypich za podmínky bezkolizního napojení 
ramp na  uliční síť. Za  velmi zásadní pova
žuje mimoúrovňové řešení úseku Malovan
ka  Vypich v  takzvané tunelové variantě. 
V případě etapové stavby požaduje, aby se 
začalo od  Malovanky k  okruhu. Zastupitel
stvo zároveň pověřilo místostarostku Evu 
Smutnou, aby tyto požadavky prosazovala 
při jednáních s  hlavním městem i  dalšími 
městskými organizacemi.

  Zastupitelstvo schválilo udělení čest ného 
občanství MČ Praha 6 MUDr.  Ivě Perlíkové, 
čestného občanství MČ Praha 6 in memo
riam Heleně Štáchové a  Jiřímu Krejčíkovi. 
Cenu MČ Praha 6 získá PaeDr.  Pavel Landa 
a plk. Ing. Jaroslav Priščák, Ph. D.

ZASTUPITELÉ VZALI NA VĚDOMÍ 
NOVÝ NÁVRH KONCEPCE VÝSTAVBY 
V ULICI RADIMOVA, TEDY V MÍSTĚ 
TAKZVANÉHO BŘEVNOVSKÉHO 
MRAKODRAPU. ZÁROVEŇ SCHVÁLI-
LI RÁMCOVOU SMLOUVU O ZŘÍZE-
NÍ PRÁVA STAVBY MEZI MĚSTSKOU 
ČÁSTÍ PRAHA 6 A SPOLEČNOSTÍ 
REZIDENCE RADIMOVA S. R. O.
Stav Břevnovského mrakodrapu, ačkoli v  něm 
byla vyměněna okna a  prováděny další práce, 
je takový, že pouze sanace základů by přišla asi 
na  padesát milionů korun. Zastupitelé proto 
souhlasili s  jeho odstraněním a stavbou nové
ho bytového domu, který bude součástí nové 
zástavby. Po  dokončení nového domu a  jeho 
kolaudaci se investor zavázal bezplatně převést 
na  městskou část  několik bytů (s  dipozicemi 
2+kk až 3+1), jejichž celková podlahová plocha 
bude činit minimálně 1043 metrů čtverečních. 
Jejich hodnota by se na  trhu pohybovala ko
lem sta milionů korun. Dále se investor zavázal 
upravit okolní zeleň, obnovit přírodní řečiště 
potoka a vybudovat v parku malé dětské hřiště. 
Cena těchto úprav se odhaduje zhruba na  tři
cet milionů korun. Zrevitalizovaný park pak 
bude bezúplatně převedený na městskou část. 

Developer také opraví na své náklady Kajetán
skou kapli. Zaplatí i  demolici stávající budovy 
a uskladnění suti, což ho přijde zhruba na dal
ších 15 milionů korun.

Co místo Břevnovského mrakodrapu? 
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ZHRUBA ROK PŘIPRAVOVALA RAD-
NICE SPOLU S OBČANY, SPOLKY 
I SPORTOVNÍMI ORGANIZACEMI 
PLÁN PRO LADRONKU – STRATE-
GICKÝ DOKUMENT, OBSAHUJÍCÍ 
SEDMNÁCT OPATŘENÍ, KTERÁ BY 
MĚLA V NÁSLEDUJÍCÍCH DESETI 
LETECH TOTO MÍSTO VYLEPŠIT 
A ZKVALITNIT.
„Našim cílem není přilákat na  Ladronku další 
tisíce návštěvníků, ale chceme zvýšit komfort 
a  služby pomocí dílčích změn a  prů běžné 
správy. Zaměřujeme se na vylepšení stávajícího 
stavu, revitalizaci cest, ploch a  vy bavení,“ 
říká místostarosta pro územní rozvoj Martin 
Polách (ANO) a  dodává, že Ladronka by měla 
stále zůstat všestranným parkem, kterému 
nebude dominovat žádná z  funkcí. Proto také 
nový plán navrhuje orientační rozlišení ploch 
– na  zóny klidu, aktivit a  sportu. Stále platí, 
že jednotlivé skupiny uživatelů ale musejí být 

k sobě tolerantní a respektovat se, jinak žádné 
rozlišení nepomůže.

Park jako klidová zóna 
Z anket i setkání s občany vyplynulo, že Ladron
ka je velmi oblíbeným místem pro vycházky. 
Tuto funkci chce plán nejen zachovat, ale pod
mínky pro procházky ještě vylepšit. Proto by 
mělo dojít k: 
  rekonstrukci chodníku podél Tomanovy uli

ce, například pomocí kvalitního mlatu, který 
nepráší;

  v jižní části areálu, který se už nachází v Pra
ze 5 a není tolik navštěvovaný, opravit a pří
padně doplnit další cesty;

 opravit stávající altán.

Důležitá bezpečnost
Kromě chodců si Ladronku oblíbili i  sportovci, 
kteří zde jezdí na  kolečkových bruslích, kolech 
a  podobně. Zatímco v  západní části areálu už 
byla vytvořena nová smyčka a  nachází se zde 

Plán pro Ladronku

Více na www.praha6.cz/planproladronku
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z velké části trávníkem oddělená část pro chod
ce a  bruslaře, ve  východní části je stále jedna 
asfaltová dráha pro sportovce a  pěší. A  je po
měrně úzká pro bezpečný obousměrný provoz. 
Proto zde dochází ke  konfliktům a  nebezpeč
ným situacím. Kritické místo vzniká před used
lostí Ladronka, kde se kříží několik cest. Proto 
plán navrhuje: 
  na  východ od  usedlosti oddělit travnatým 

pásem pěší cestu od  jízdní dráhy. Přitom se 
počítá s tím, že zde zůstane zachovaný svah 
pro sáňkování!

  zřídit samostatnou pěší cestu s  mlatovým 
povrchem jižně od  dráhy a  dbát na  to, že 
bude pečlivě vybraná její trasa, aby byla po
kud možno co nejpřímější, příliš neklesala ani 
nestoupala; 

  prověřit, zda by v západní části Ladronky ne
šlo posunout mlatový chodník, který by byl 
doplněný travnatým pásem;

  ve východní části by se měla rozšířit stávající 
mlatová cesta na  zhruba 5,5 metru širokou 
dráhu, přesná šířka by závisela na  volném 
prostoru i trase pěší cesty. Směry dráhy by se 
pouze vyznačily čárou; 

  nutné je řešit křížení cest před usedlostí, kde 
se musí prověřit různé varianty řešení, pro
jednat je s dopravními inženýry a policií i uži
vateli dráhy; 

  křížení drah a  pěších cesty by měly být vy
značené přechody a upozorněními na blížící 
se překážky.

Areál kolečkových sportů
Část Ladronky za  podjezdem pod Kukulovou 
ulicí u Kauflandu se dnes využívá velmi málo. To 
chce radnice změnit a plánuje tady vybudování 
areálu kolečkových sportů. 
  tvořit by ho měl okruh o délce 200 metrů s la

kovaným povrchem, klopenými zatáčkami 
a lemovaný mantinely; 

  druhý asfaltový okruh má mít délku 400 me
trů. Plánuje se, že by splňoval sportovní 
parametry a  povinně by v  něm byla jed
na pravá zatáčka. Tento okruh by využívali 
sportovci pro rychlou jízdu, kteří by tak ne
jezdili na veřejné dráze Ladronky. Tím by se 
především omezilo riziko, že se srazí s dětmi, 
začátečníky a jinými skupinami návštěvníků 

01 Klidová zóna
02 Větší bezpečnost dráhy
03 Zavedení pravidel
04 WC na více místech
05 Více laviček a možností posezení
06 Pítka a vodní prvky
07 Areál kolečkových sportů u Kauflandu
08 Lepší propojení s okolím
09 Sportovní hřiště, cvičební prvky
10 Správce areálu a průběžná údržba
11 Hromadné akce: limit, plánování a spolupráce
12 Více možností občerstvení
13 Otevřená usedlost Ladronka
14 Hřiště pro děti a mládež, herní prvky
15 Pikniková místa s možností grilování
16 IV. etapa rozvoje přes Podbělohorskou
17 V. etapa rozvoje směr Strahov
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ÚZEMNÍ ROZVOJ

Ladronky. Návrh vzniká ve spolupráci s Čes
kým svazem kolečkového bruslení, který hle
dá prostory pro tréninky. V  ideální variantě 
lze přímo do většího  okruhu zakomponovat 
chladicí systém, který by v  zimní sezóně 
umožnil bruslení po ledové ploše;

  uprostřed menšího okruhu by také vznikl 
zpevněný povrch, který by se využíval třeba 
jako tréninkové místo pro začátečníky, inline 
hokej a podobně;

  součástí areálu bude i  dostatečně dimen
zovaný objekt s  toaletami, občerstvením 
a zázemím;

  počítá se se zachováním pěší a  cyklistické 
trasy směr Bílá Hora/Řepy;

  na jižní straně od tunelu se nabízí vybudová
ní skateparku.

Více toalet a další občerstvení 
Velmi často občané kritizují nedostatečné zá
zemí v  areálu, kdy toalety a  občerstvení jsou 
k  dispozici jen v  usedlosti Ladronka, brzy ráno 
a pozdě večer zde však zcela chybí. Proto nový 
plán počítá: 
  do východní části umístit dostatečně dimen

zovaný lehký objekt, kde se budou nacházet 
toalety, občerstvení a zázemí;  

  další objekt by měl vzniknout na  západě 
v areálu kolečkových sportů u Kauflandu;

  plánuje se stavba i  třetího podobného ob
jektu, který by měl být dostatečně vzdálený 
od dvou předchozích, a tedy životaschopný;

  než budou tyto objekty postavené, což se 
stane v řádu roku či dvou, budou návštěvní

kům sloužit mobilní toalety vyššího standar
du ve východní a západní části areálu, a to už 
v letošní sezoně; 

  prověří se i možnost mobilního občerstvení, 
které by stálo například u smyčky na výcho
dě nebo v okolí západní smyčky;

  větší komfort by mělo nabídnout i více lavi
ček v areálu a posezení se stolem;

  protože nejen při sportu je třeba pravidelně 
doplňovat tekutiny, plán také počítá s  pro
věřením dalších míst, kde by mohla být pít
ka – například u dočasných toalet v západní 
části, v ploše sportu, a uvažuje se i o dalším 
vodním prvku na Ladronce;

  radnice chce také také vyhodnotit provoz 
 stávajících piknikových míst a  zvážit jejich 
rozšíření.

Více hřišť
V současnosti jsou v areálu umístěna pouze dvě 
dětská hřiště – při Tomanově ulici a u usedlos
ti Ladronka. Vzhledem k  velké rozloze areálu 
a  vytíženosti zejména ve  špičce je tento počet 
nedostatečný. Přibýt by měla i sportovní hřiště 
a prvky pro dospělé. 
  další dětské hřiště by proto mohlo přibýt pod 

usedlostí, směrem ke klidové zóně;
  příležitostné herní prvky lze volně rozmístit 

podél parkového lesa na území Prahy 5;
  dokument doporučuje prověřit vznik okruž

ní trailové cyklistické stezky ve svahu v části 
Prahy 5 ve stylu „singletrack“;

  plánuje se zřídit víceúčelové sportovní hřiště 
v  takzvané ploše sportu, ovšem nejprve je 

nutné vyřešit nevýhodnou nájemní smlouvu 
na část této plochy, která je sjednaná na dal
ších dvacet let. Poté navrhnout konkrétní vy
užití a sportoviště;

  doplnit stávající cvičební prvky (workout);
  zřídit drobné cvičební prvky pro seniory, na

příklad u Tomanovy ulice.

Rozšíření areálu
Strategický plán pro Ladronku také počítá s roz
šířením tohoto oblíbeného volnočasového 
areálu, a  to hned dvěma směry. První rozšíření 
by mělo vést přes Podbělohorskou do  místa 
bývalého technického areálu i na přírodní plo
chy. Podle návrhu Metropolitního plánu je zde 
plocha o velikosti skoro 40 tisíc metrů čtvereč
ních vymezená pro vznik nového parku Nad 
Motolskou nemocnicí, který by se mohl propojit 
s Ladronkou.
Druhou možností, kam se může areál rozšířit, je 
směrem ke  Strahovu. Záměrem je prodloužení 
ulice Tomanova na východ a vytvoření jakési osy 
spojující oba strahovské stadiony. Jako vhodné 
se jeví posunutí ulice Atletická na  jih směrem 
k  usedlosti Spiritka do  prostoru dnešního par
koviště, které by se přesunulo na druhou stranu 
k parku. Tím by vznikl dostatečný zelený koridor 
pro rozšíření Ladronky.

Vlastní správce
Plán pro Ladronku také počítá s  citlivou údrž
bou a zachováním zeleně, zabývá se i konáním 
velkých společenských akcí, které ruší zvlášť lidi 
bydlící v okolí. 
Na přání návštěvníků se uvažuje o zřízení pozice 
správce, který by se staral o každodenní údržbu 
parku a byl i prostředníkem při řešení stížností, 
dotazů či podnětů. Kontakt na  něj by měl být 
v celém parku veřejně dostupný.
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BEZPEČNOST

OD ROKU 2015 POKLESLA KRIMI-
NALITA V PRAZE O VÍCE NEŽ PĚTI-
NU. DEJVICE, KTERÉ UŽ TAK MĚLY 
KRIMINALITU POMĚRNĚ NÍZKOU, 
ZAZNAMENALY POKLES DOKONCE 
O TŘETINU, TEDY Z 3 159 TREST-
NÝCH ČINŮ V ROCE 2015 NA 2 121 
ZLOČINŮ V ROCE LOŇSKÉM.

Radní pro bezpečnost Zdeněk Hořánek (ANO) 
na  zastupitelstvu konstatoval, že je Praha 6  
druhou nejbezpečnější čtvrtí v  hlavním městě. 
V celkové statistice ale snadno může zapadnout, 
že některých trestných činů přibylo. Týká se to 
zejména podvodů a loupežných  přepadení. 

Loupeží mírně přibylo v  celé Praze, v  Praze 6 
jich vloni proběhlo 15, předloni to bylo osm. 
Policistům se je ale dařilo úspěšně objasňovat, 
pachatele našli ve  dvou třetinách. „Nejčastěji  
se jedná o  loupeže na  ulici, páchané příle
žitostně bez předchozího tipování,“ dodávají 
policisté.

Podvody, kterých v  Praze 6 také přibylo (65 
oproti 56 předloni), jsou dokonce v  celé Praze 
na  ústupu. „Pachatelé se zaměřují na  skupiny 
obyvatel, kde očekávají nejmenší odpor a snad
ný průběh loupeže či podvodu,“ uvádí policisté 
v bezpečnostní zprávě a varují zejména seniory. 
Týká se to ale i dalších zranitelných osob, jakými 
jsou mladiství nebo bezdomovci.

Na turisty, kteří do Prahy 6 míří za památkami, 
nebo tudy jen projíždí cestou z  letiště, se pak 
zaměřují kapsáři. Počet kapesních krádeží tak 
oproti roku 2016 narostl o  32 na  212 a  objas
něnost zde byla poměrně nízká, podařilo se 
zjistit ani ne 10 procent pachatelů. I tak ale byli 
policisté v  chytání kapsářů o  něco úspěšnější 
než předloni, kdy se podařilo objasnit necelá  
3 procenta.

Byty i auta bezpečnější
V  souladu s  celoměstským trendem vloni rov
něž ubyla vloupání do bytů a rodinných domů, 
ze 112 případů v  roce 2016 šlo o pokles na 76 
případů. Objasnit se podařilo 14 %, podobně 
jako o rok dříve.

Praha 6 je bezpečná, i tak je ale dobré 
mít se na pozoru

Méně se také mohou bát majitelé aut, počet od
cizených vozidel klesl o pětinu na 69, pachate
le se podařilo vypátrat jen v  desetině případů. 
Ubyly i krádeže věcí z vozidel (ze 193 na 138 pří
padů), kdy se podaří chytit každého dvacátého 
zloděje. 

Pěstírny i varny
Drogové delikty jsou obecně hůře odhalitel
né, když vás při nákupu ošidí dealer, obvykle si 
nejdete stěžovat na  policii. Velká část případů 
spojených s drogami se tak do policejních sta
tistik vůbec nedostane. Těch, které ale policie 
za minulý rok eviduje (65), ale oproti předloňsku 
(218) výrazně ubylo.
Policejní správa hovoří „o  jedné sklepní var
ně metamfetaminu v  ulici Bělohorská a  třech 
pěstírnách konopí ve  sklepech domů v  ulicích 
Libocká, U Ladronky a v domě v Liboci“. V sou
vislosti s drogami policisté odhalili 34 pachatelů, 
což je více než předloni.

Méně závažné delikty pak řeší většinou městská 
policie, z  jejích statistik stojí za  zmínku výraz
ný úbytek případů rušení nočního klidu (215) 
oproti loňsku (561). Ubylo pak i černých skládek 
na území Prahy 6.
Naopak rostou počty neukázněných řidičů, 
strážníci vloni řešili 355 případů překročení po
volené rychlosti, v  roce 2016 to bylo 154. Řada 
pokut také padla za špatné parkování, to pravdě
podobně souvisí s obecným nárůstem počtu aut 
v Praze, řidiči mají tak častěji problém najít volné 
místo. Naopak cyklisté „péči“ strážníků potřebují 
čím dál méně, oproti 286 případům v roce 2016 
se vloni přestupku dopustili ve 185 případech.

Proč se věnovat statistikám?
I  když samotná zločinnost většinou klesá, je 
dobré policejní statistiky občas zkontrolovat. 
Člověk se z nich dozví, na co by si on či jeho blíz
cí měli dát pozor, a  navíc zjistí, jak úspěšně se 
policii daří zločince odhalovat. A pokud se vám 
něco nezdá, neváhejte se obrátit na  policisty 
s dotazem, klidně na služebně u vás v ulici.   

Text a grafické zpracování Jan Cibulka 
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ŠKOLST VÍ

AČKOLI SE VLNY HORKA PODÍLEJÍ 
NA PŘÍRODNÍCH KALAMITÁCH JEN 
NECELÝM JEDNÍM PROCENTEM, 
MOHOU ZA 67 PROCENT VŠECH 
OBĚTÍ PŘÍRODNÍCH ŽIVLŮ. I TATO 
ZAJÍMAVÁ INFORMACE ZAZNĚLA 
NA SETKÁNÍ S OBČANY O KLIMA-
TICKÝCH ZMĚNÁCH.

„Hlavní město v  loňském roce schválilo imple
mentační plán – strategii daptace Prahy na kli
matickou změnu a já jsem velmi usilovala o to, 
aby naše městská část se mohla jako pilotní 
do  tohoto plánu zapojit,“ řekla na  úvod mís

Klimatické změny se týkají i Prahy 6

O NOVÉ PODOBĚ MACHAROVA 
NÁMĚSTÍ DISKUTOVALI PŘÍMO 
NA NÁMĚSTÍ ZÁSTUPCI RADNICE 
A OBČANÉ, PŘÍTOMEN BYL I AUTOR 
VÍTĚZNÉHO NÁVRHU A ZÁSTUPCE 
TJ TATRAN STŘEŠOVICE, KTERÁ 
PROVOZUJE TENISOVÝ AREÁL.

Rozdíl v  názorech mezi radnicí a  občany lze 
jednoduše charakterizovat takto: občané chtě
jí pouze odstranit nezkolaudovanou budovu 
z  kontejnerů a  nahradit ji jiným nízkým ob
jektem. Radnice s tím souhlasí, ovšem ráda by 
upravila i  stávající park a  sportoviště tak, aby 
nedošlo k úbytku zeleně a zároveň zde vzniklo 
otevřené náměstí s posezením, kde by se mohli 
lidé setkávat. 
„Mrzí mě, že se lidem vítězný návrh nelíbí. Jsem 
přesvědčený, že Macharovo náměstí by moh
lo být více otevřeno pro lidi, nejen pro tenisty 
v  klubu. Asi jsme se na  začátku nepochopili. 
Když jsem mluvil na participačním setkání o ar
chitektonické soutěži, tak jsem netušil, že lidé 
nechtějí vlastně dělat nic – to bychom nevypi

sovali soutěž," říká místostarosta pro územní 
rozvoj Martin Polách. 

Proti jakékoli změně 
Jak během diskuze připomněl zástupce Tatranu 
Střešovice, prvotní podnět přišel od nich – spor
tovcům vadí stav budovy i celého areálu, bohu
žel nemají finance na jeho zlepšení, proto žádali 
o pomoc radnici. Ta svolala v rámci participace 
na konci roku 2016 setkání s občany a zeptala se 
na jejich názor. Nejvíce kladných bodů získal ná
zor „zachovat hřiště a původní rozsah zástavby“. 
Na tento požadavek byli architekti upozorněni 
při zadání otevřené architektonické soutěže, 
kterou radnice vyhlásila. Jinak architekty příliš 
nesvazovala podmínkami a  jiným omezením. 
Tak vznikl vítězný návrh, který využívá svaži
tý terén náměstí a  budovu nechává zapustit 
do terénu a rozdělením herních ploch umožňu
je vysokou variabilitu pro akce i jiného než spor
tovního charakteru (návrhy najdete na  www.
praha6.cz/orechovka). 
Jak se však ukázalo na  setkání, místním obča
nům se nelíbí ani vítězný návrh, ani žádný jiný. 

Jakoukoli změnu odmítají a trvají na zachování 
současné podoby náměstí s ohledem na tradi
ce a charakter celé Ořechovky jako zahradního 
města. Zastání nacházejí například u Antonína 
Nechvátala (SZ), který také považuje za hodnot
ný původní koncept náměstí od architekta Dry
áka. „Vítězný návrh nerespektuje územní plán 
a hlavně jde proti původnímu duchu náměstí, 
které bylo vybudováno jako park. Je logické, že 
se to místním nelíbí,“ říká Jakub Stárek (ODS). 
„Jedinou, a to nezbytnou změnou je nahrazení 
polorozpadlých stavebních buněk novým ob
jektem, zčásti v podzemí, ve stejném prostoru 
a ploše, a to v souladu s platným územním plá
nem,“ doplňuje René Pekárek (ČSSD).
„Už podruhé se na Ořechovce stalo, poprvé to 
byl Strouhalák, že radnice vyvolala střet s  ob
čany jen tím, že svůj dobrý úmysl přepískla. 
Ořechovka jeko tradiční čtvrť ale vyžaduje cit 
a uměřenost,“ dodává Oldřich Kužílek (STAN).
„Nemá smysl prosazovat návrhy, které si nikdo 
nepřeje. Nejvíc mě ale zarazila agresivita obyva
tel a nesmyslné obviňování radnice z nekalých 
úmyslů. My nic neskrýváme, proto jsme taky 
uspořádali veřejnou prezentaci a vše je zveřej
něno na webu Prahy 6,“ uzavírá Polách.

Setkání na Macharově náměstí

tostarostka pro strategický rozvoj Eva Smutná 
(Bezp. za TOP 09). Dle jejího názoru jde o apo
litické téma, jedná se především o  změnu ži
votního stylu, který musíme vzít za  svůj, a  to 
potřebuje čas, osvětu a  maximální zapojení 
veřejnosti.. V  dokumentu se uvádí, že Praha 6 
patří mezi oblasti, které jsou ohroženy efektem 
tepelného ostrova města v souvislosti se zvyšu
jícími se teplotami a  vlnami horka. Vzhledem 
k  dalším očekávaným dopadům klimatických 
změn, jako jsou přívalové deště a  následné 
bleskové povodně střídající se s  obdobím su
cha, je nutno nejen řešit lepší hospodaření se 
srážkovými vodami. Proto magistrát buduje tře
ba rybník Terezka v Liboci a dochází k odtrub
nění  potoků, kdysi ukrývaných do  podzemí, 
což se týká například Brusnice nebo Ruzyňské
ho potoka.

Stromy stíní, ale…
Očekává se, že průměrné teploty ve  velkých 
městech porostou o  jeden až čtyři stupně. Za
tímco v  současnosti patří k  horkem nejzrani
telnějším místům Vítězné náměstí a  třeba také 
kancelářské budovy na  Evropské, po  zvýšení 
o stupeň či dva se k nim přidají třeba i Bělohor
ská ulice nebo areál Strahova. Podnebí v Praze 
by mohlo být do roku 2030 podobné podnebí 
v  Barceloně. Jak ukázalo další měření, pomoci 
proti přehřívání mohou aleje stromů, ovšem 

ne tam, kde je silný automobilový provoz. Při 
porovnání ulic Jugoslávských partyzánů a Ter
ronská měl díky aleji vzduch v  té druhé sice 
nižší teplotu, ovšem husté koruny bránily cir
kulaci vzduchu, a  tak zde byly naměřené vyš
ší  koncentrace emisí. Mnohem lepší je proto 
vysazovat do  takových ulic nižší stromy dále 
od  sebe, aby stínily a  zároveň nebránily prou
dění vzduchu. 

Drobnosti jde dělat hned 
Jak v  diskuzi zdůraznil starosta Ondřej Kolář 
(TOP 09), na  území městské části se nachází 
dva a  půl milionu metrů čtverečních zelených 
ploch, a  to včetně obory Hvězda nebo Šárky. 
Praha 6 už do  péče o  zeleň zařadila opatření 
vůči suchu, i když ne vždy se setkala s pochope
ním. „Jde například  o omezení počtu sečí trávy. 
Pokud by byla příliš častá, v  horku by porost 
žloutl a  uschnul. Stejně tak nahrazujeme kla
sické trávníky květinovými loukami,“  vysvětluje 
starosta. A třeba na Kajetánce byly na zkoušku 
instalovány mechové stěny, neboť mech doká
že nejen zadržovat vodu, v horku ji odpařovat 
a tím chladit své okolí, ale také pohlcuje škod
livé emise. 
Podporu má radnice u Zelených. „Letošní ‚jaro‘ 
jasně ukázalo, že pokud se nám nepovede měs
to ochladit, pomalu se v něm upečeme. Podpo
rujeme proto vznik přírodních klimatizací, jako 
jsou vodní plochy, vnitrobloky, stromy a zeleň," 
říká Pavel Weber, spolupředseda SZ z Prahy 6.
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AKTUALITY

OD PODEPSÁNÍ MEMORANDA 
O PŘÁTELSTVÍ A SPOLUPRÁCI 
S BAVORSKÝM MĚSTEM BAYREUTH 
LETOS UPLYNE ROVNÝCH DESET 
LET. V BAYREUTHU BUDE PŘI TÉTO 
PŘÍLEŽITOSTI POJMENOVÁNO 
PRAŽSKÉ NÁMĚSTÍ.

Bayereuth se stal prvním partnerským městem 
Prahy 6 a  spolupráce po  celou dobu funguje 
ukázkově. „Jde skutečně o  exemplární případ, 
jak by partnerství mělo fungovat. Pravidelně se 
scházíme, spolupracujeme na  různých projek
tech a  účastníme se vzájemných akcí pořáda
ných oběma městy,“ popisuje starosta Ondřej 
Kolář (TOP 09).  Spolupráce je podle něj založe
na hlavně na programech a výletech pro senio
ry a funguje v kulturní oblasti, přesto má i prak
tické podoby: „Když jsme připravovali projekt 
rozšíření Petynky, jeli jsme se inspirovat do je
jich městských lázní a dozvěděli se, na co si dát 
pozor, “ říká starosta. Před dvěma lety se Praha 
6 zúčastnila krajinné výstavy v  Bayreuthu, pro 
niž vytvořila jakousi repliku Vítězného náměs
tí. Na  jaře se k desetiletému výročí partnerství 
na  bavorské radnici konala s  nadšením přijatá 
výstava o kolonii Baba a divadle v Šárce a Pra
ha 6 ještě plánuje věnovat Bayreuthu jednu 
z kopií plastik bronzových koní Michala Gabrie
la, které zdobí náměstíčko v Dejvicích. 
Společné akce se konají několikrát do  roka, 
zástupci Bayreuthu se účastní festivalu Praž
ské jaro nebo představení opery v  Šárce, čeští 
zástupci se ve  městě proslulém působením 

skladatele Richard Wagnera účastní letního 
operního festivalu „Richard Wagner Festspie
le“. Bayereuth přijal pozvání na  šestkový Fes
tival ambasád nebo nabízí bavorské produkty 
na  farmářských trzích. Každé prázdniny také 
do  Bayereuthu odjíždějí prostřednictvím rad
nice studenti vysokých škol, kteří absolvují stáž 
na místním úřadu. Výměnné programy v rámci 
projektů EU probíhají i mezi školami z Prahy 6. 
Praha 6 má v  současné době dalších devět 
 partnerských měst, z  nichž se aktivně přátelí 
ještě s  chorvatskou Porečí a  italským lázeň
ským městem Roncegno Terme. „S chorvatskou 
Porečí máme rozjednáno, že by tam děti ze zá
kladních škol, kterým to doporučí lékař, jezdily 
na ozdravené pobyty. Oslovil jsem ředitelku ZŠ 
Pod Marjánkou a  ředitele ZŠ Dědina, kteří při
pravují koncept a  pravidla,“ informoval Kolář, 
podle nějž by se projekt mohl v  příštím roce 

LETNÍ ODDECHOVÁ PLOCHA DEJVI-
CE, KTEROU MĚSTSKÁ ČÁST OTE-
VŘELA PRO VEŘEJNOST NA KONCI 
KVĚTNA U KULAŤÁKU, NABÍZÍ 
BĚHEM PRÁZDNINOVÝCH DNŮ 
SPOUSTU ATRAKTIVNÍHO VYŽITÍ.
Návštěvníci si mohou na místě zdarma zapůjčit 
řadu stolních her, zahrát si stolní tenis, péta
nque, badminton a z dalších, méně tradičních, 
her zmiňme třeba vikingskou společenskou hru 
kubb, mölkky či speedminton. Pro děti jsou při
chystány vodní atrakce, trampolína a  jiná ská
kadla nebo dětské pískoviště. Pro všechny LOP 
nabídne pikniky, kulturní akce, divadélka pro ty 
nejmenší, sportovní lekce cvičení od báječných 
lektorů. Chybět nebudou ani stánky s  občer
stvením a  nápoji, místa pro grilování či ohně 
na  opékání buřtů. Do konce července je zde 
instalována o Ladislavu Novákovi, dlouholetém 
reprezentantovi ČSR ve fotbale.
Letní oddechová plocha bude v provozu mini
málně do konce září, a to od pondělí do nedě
le. Omezený provoz je vždy v pátek a v sobotu, 
a to z důvodu konání Farmářských trhů na stej
ném místě. Velký stan, který zakoupila městská 
část, je k  dispozici jak návštěvníkům trhů, tak 
oddychové plochy a  v  horku zaručí příjemné 
stinné posezení. Veškeré pozvánky na  akce 
a vystoupení budou zveřejňovány na faceboo
kové stránce www.facebook.com/LOPdejvice.

Léto na Kulaťáku

Bayreuth leží v severním Bavorsku a je hlav
ním městem vládního obvodu Horní Franky. 
Město má barokní a rokokový charakter. 
K významným stavbám patří Festivalové 
divadlo, Markraběcí opera, Nový zámek, 
Zámecký kostel ve Starém zámku a park Er
mitáž. Žil zde skladatel Richard Wagner a je 
zde pohřben Franz Lizt. Město je proslulé 
díky každoročnímu letnímu opernímu festi
valu „Richard Wagner Festspiele“. Na zdejší 
univerzitě studuje více než 9 tisíc studentů. 

Deset let partnerství s Bayreuthem rozběhnout. Partnerství z  Roncegnem mohou 
zaregistrovat návštěvníci vánočních farmář
ských trhů, na nichž se prodávají pečené kašta
ny, typické plody pro toto lázeňské město. 
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STOVKY PŘIPOMÍNEK, Z TOHO 82 
ZÁSADNÍCH, MĚLA MĚSTSKÁ ČÁST 
K PŘIPRAVOVANÉMU METROPOLIT-
NÍMU PLÁNU. ZASTUPITELÉ SE JÍM 
ZABÝVALI NA SAMOSTATNÉM JED-
NÁNÍ, KTERÉ TRVALO SEDM HODIN. 

„Jako městská část návrh Metropolitního plánu 
vítáme, stejně jako změnu metodiky, kdy se 
na  město pohlíží jinak. Původní územní plán 
z  roku 2000 je nejen zastaralý, ale množství 
v  něm prováděných změn ukazuje, že nebyl 
zrovna povedený. Je otázka, zda se tentokrát 
změna zpracovateli zdařila,“ řekl na  úvod 
jednání místostarosta pro územní rozvoj 
Martin Polách (ANO).
Kritizoval však proces, kdy se na Metropolitním 
plánu začalo pracovat už v  roce 2012, ale 
první podoba byla veřejnosti představená až 
v dubnu letošního roku a možnost vyjádřit se 
k  němu dostávají městské části a  občané až 

STOVKY PŘIPOMÍNEK 
K METROPOLITNÍMU PLÁNU

  V  lokalitě Břevnov vymezit plochu tram
vajové smyčky jako transformační plochu, 
spolu s  částí sousední lokality Dlabačov, 
případně ji zahrnout do ploch zeleně.

  V lokalitě Hradčanská vyznačit lineární ze
leň před bastiony i na bastionech XIII, XIV 
a areálu Kadetky a zároveň z tohoto území 
odejmout parametr výškové regulace.

  V  Nové Šárce městská část nesouhlasí 
s návrhem transformační plochy podél Ev
ropské třídy a se zásahem do vyhlášeného 
chráněného území přírodního parku Šárka 
– Lysolaje. Požaduje transformační plochu 
vypustit a  upravit hranice zastavitelného 
území.

  Nesouhlasí se zatříděním stávající plochy 
takzvaného Drnovského trojúhelníku zá
padně od  ulice Drnovské do  plochy pro
dukční a  se stabilizací na  dvě nadzemní 
patra. Požaduje navrhnout jako obytné 
území o  výšce pěti nadzemních pater 
a předepsaném parametru vybavenosti.

  Vyznačit dopravní propojení Papírenská – 
Za elektrárnou.

  Zařadit do  řešeného území tramvajovou 
trať Podbaba – Sedlec jdoucí středem uli
ce Podbabské, nikoli přes areál Traubovy 
 koželužny.

  Upřesnit regulativy pro transformační plo
chy v  území Nová Ruzyně, jak vyplývají 

NĚKTERÉ ZE ZÁSADNÍCH PŘIPOMÍNEK, KTERÉ MĚSTSKÁ 
ČÁST POŽADUJE ZAŘADIT DO METROPOLITNÍHO PLÁNU:
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nyní. Proto také Praha 6 shromáždila skoro pět 
set připomínek. Zákonná třiceti denní lhůta 
pro oficiální podání připomínek a změn navíc 
začíná jen pár dnů před prázdninami.
Náměstkyně primátorky Petra Kolínská, která 
na  jednání zastupovala zadavatele, tedy hlavní 
město, považuje za silné stránky Metropolitního 
plánu důraz na celkovou kompozici města, v níž 
jsou jasně rozlišována území podle budoucího 
využití, je zde stanoveno, kde mají vzniknout 
rozvojová území, kde se budou nacházet parky, 
kde se má stavět málo a  kde více, pohledem 
do  mapy lze zjistit, jak vysoké mohou být 
budovy v dané lokalitě. Naopak i Petra Kolínská 
přiznala, že mezi slabé stránky dokumentu, 
který má sloužit jako závazná vyhláška, patří 
jeho malá předvídatelnost a vymahatelnost.

NEJVÍCE PŘIPOMÍNEK 
K LOKALITÁM 

Zastupitelé projednávali Metropolitní plán roz
dělený do několika bloků. První tři, což byly me
todické problémy, připomínky k  textové části 
a  priority strategického rozvoje a  požadavky 
MČ Praha 6, zůstaly téměř bez připomínek, jen 
například v rámci strategického rozvoje radnice 
zdůraznila, že trvá na propojení ulic Papírenská 
a Za elektrárnou. 
Největší a nejdelší diskuze se týkala posledního 
bodu, kdy se připomínkovalo všech více než 80 
lokalit, na něž Metropolitní plán Prahu 6 dělí. 
Radnice zde do  příprav zapojila architekta 
Hodka a  koalici občanských sdružení a  spolků 
Společně pro Šestku, která získala pro každou 
lokalitu garanta – ideálně člověka, který tam žije 
a  místo dobře zná. Pomocí speciální aplikace 
pak sbírala připomínky od všech lidí. Přišlo jich 

několik tisíc, radnice je zpracovala, vytřídila ty, 
které se překrývaly nebo šly proti strategickým 
záměrům městské části, a  k  závěrečnému pro
jednání jich připustila téměř pět stovek, z toho 
82 označila jako zásadní. 

Z DALŠÍCH NÁMITEK PROŠLO 
JEN MINIMUM

Při projednávání posledního bodu zastupitelé 
procházeli všechny připomínky, které radnice 
ve  spolupráci s  občany zapracovala. Po  sedmi 
hodinách tak zastupitelé 34 hlasy schválili své 
usnesení k Metropolitnímu plánu, kde se mimo 

jiné konstatuje, že Praha 6 požaduje, aby nový 
územní plán v  koordinaci s  městskými částmi 
vyjednal srozumitelnou strategii, která umožní 
funkci Prahy jako metropole a zároveň umožní 
kvalitní, zdravý a  bezpečný život obyvatelům 
města. To považuje za jeden ze zásadních úko
lů. Následně je vyjmenováno všech 484 připo
mínek k dokumentu. 
V  závěru schváleného usnesení městská část 
Praha 6 požaduje, aby na  základě vypořádání 
všech připomínek došlo k  zásadním úpravám 
dokumentu Metropolitního plánu (verze 4.0) 
a tento upravený a dopracovaný dokument byl 
vrácen do procesu společného jednání k nové
mu projednání.

ze zadání podkladové studie pro změ
nu územního plánu. Studie požaduje  tři 
nadzemní patra u  ul. Vlastina, na  dalším 
území 46 pater, pět školek, dvě základní 
školy vč. sportovního zázemí, centrální 
veřejný prostor, přímé vazby na  stávající 
i plánovanou dopravní infrastrukturu, ob
čanskou vybavenost.

  Zásadně nesouhlasí s  návrhem na  rozší
ření komunikace Karlovarská. Preferuje 
dlouhodobě realizaci Břevnovské radiály. 
Karlovarská by měla být zachována jako 
místní komunikace s  omezením tranzitní 
dopravy.

  Zanést do Metropolitního plánu památko
vou zónu Staré Střešovice, upravit rozsah 
hranice lokality  a podržet předpoklad nu
lového rozvoje lokality.

  V  Sedleci požaduje vymezit celou oblast 

produkčních areálů jako transformační 
plochu o maximální výškové hladině čtyři 
nadzemní patra. 

  Řešit dopravní napojení na Evropskou, tzv. 
druhé napojení Vokovic. Jde o náhradu za
slepené ulice Ke Dvoru.

  Na Bílá Hoře požaduje změnit trasu Břev
novské radiály, aby v úseku mezi Pražským 
okruhem a křižovatkou Vypich nebyla ve
dena na povrchu.

  Zařadit celou vymezenou vyhlášenou 
národní kulturní památku „Bojiště bit
vy na  Bílé hoře s  mohylou a  letohrádek 
Hvězda s oborou“ v jejích vyhlášených hra
nicích, včetně navazujících vstupních alejí 
(např. ulice Alej českých exulantů, Řepská, 
a  Na  Bělohorské pláni a  plochy podél ul. 
Chrášťanská, U Světličky, Moravanů, Hube
rova) – to zahrnuje i  zachování zeleného 

průhledu Mohyla – Letohrádek jako nesta
vební území.

  Nesouhlasí s  rozšířením ulice Karlovarské 
a  její zatřídění jako sběrné komunikace, 
požaduje ponechat ve  stávající podobě 
a zrealizovat Břevnovskou radiálu.

  Na  Ladronce zachovat ve  východní části 
plochu pro rozvoj staveb a zařízení pro re
kreační sport ve vazbě na již stávající teni
sový areál.

  Lokalitu Litovický potok změnit na  neza
stavitelné území.

  V lokalitě Šárka Praha 6 zásadně nesouhla
sí se zásahy do  zeleně, narušení hranice 
přírodního parku Šárka a  narušení krajin
ného rázu navrhovanou transformační 
plochou severně od  Evropské obytnou 
s hybridní strukturou a s podlažností osm 
nadzemních pater.
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Jak hodnotíte nový Metropolitní plán

RENÉ PEKÁREK / ČSSD
Návrh MPP má řadu zásadních 
nedostatků. Zvyšuje míru zasta
vění i  stabilizovaných území, ne
jednoznačně vymezuje plochy 
zeleně a  vybavenosti, v  podstatě 

by umožnil jakéhokoliv stavební využití pozem
ků. Dokonce i v  lokalitách jako jsou Střešovice, 
Veleslavín, Hanspaulka, Tichá Šárka. Dokladem 
je např. záměr vybudovat bulvár s desetipodlaž
ními objekty podél Evropské, který by předsta
voval zásah do zeleně s dopadem na chráněné 
území Šárky, obdobně je v MPP i zásah do plo
chy Centrálního parku Hanspaulka. V  návrhu 
nejsou zabezpečeny nezbytné dopravní stavby 
(např. prodloužení metra, Břevnovská radiála).
Vážnou chybou je zvolený termín pro připomín
kování návrhu, který byl možná záměrně zvolen 
tak, že omezuje zapojení občanů v době prázd
nin do  projednávání. Proto nelze odsouhlasit 
předložený MPP.

MARTIN POLÁCH / ANO
Praha 6 odvedla opravdu dobrou 
práci. Celý dokument jsme pro
studovali sami, podrobili jsme 
ho zkoumání našimi experty 
na územní plánování a v nebývalé 

míře se nám podařilo zapojit i  stovky občanů. 
Naše připomínky byly důkladně formulovány 
a  dostatečně projednávány, což se projevilo 
i  ve  výsledném hladkém průběhu zastupitel
stva. Troufám si tvrdit, že v rámci celé Prahy bu
dou připomínky Prahy 6 výjimečně kvalitní a já 
tímto děkuji všem, kteří se podíleli na jejich pří
pravě. Bohužel mám pocit, že tento proces měl 
proběhnout tak před čtyřmi lety v  celé Praze 
a tvůrci návrhu mohli zohlednit celou řadu věcí. 
Z  návrhu je patrný nový přístup při plánování 
města a  jsem za  něj rád, ale vzhledem k  ob
rovskému množství připomínek není možné 
s předloženou verzí prozatím souhlasit.  

EVA SMUTNÁ/ TOP 09
Metropolitní plán má být podle 
deseti základních tezí Ducha 
plánu jednoduchý, srozumitel
ný, uchopitelný a  má být cestou 
z  marasmu územního plánová

ní v  Praze. Na  stole je dokument pro mě málo 
strategický, neudává pravidla v  rozvojových 
územích, dostatečně nepopisuje koncepci měs
ta, a  tím jasně nedefinuje veřejný zájem. Svým 
pojetím odsouvá odpovědnost při rozhodování 
o podobě města až do územních a stavebních 
řízení, a  ta budou často závislá až na soudních 
rozhodnutích. Zásadní problém vidím v  nasta
vené formě plošné i výškové regulace, která ne
umožňuje jednoznačně radnici zajistit ochranu 
území před nekvalitním rozvojem. Ráda bych 
proto všechny obyvatele Prahy 6 požádala, aby 
své připomínky podávali do 26. 7. 2018 na poři
zovatele ÚZR MHMP. V pondělí 9. 7. 2018 jsem 
v rámci svých konzultací pro občany ve Skleně
ném paláci od 16.00 hodin všem k dispozici. 

JAN VACÍŘ / KDU-ČSL
Metropolitní plán (NMP) byl am
biciózní projekt, který si dal za cíl 
kompletně předělat systém územ
ního plánování v  Praze. Bohužel 
zveřejněný návrh je velmi špatný. 

Hlavním problémem je chybějící komunikace 
mezi zadavatelem, kterým je Odbor územní
ho rozvoje na  MHMP, zpracovatelem  Institu
tem plánování a  rozvoje a  městskými částmi. 
IPR přestal komunikovat a výsledkem je návrh, 
ke  kterému má jen Praha 6 přes 500 připomí
nek. NMP místo toho, aby věci zjednodušoval, 
tak je komplikuje. Již dnes patří územněstaveb
ní řízení k nejdelším v Evropě, NMP tuto situaci 
nezlepšuje, naopak jí ještě zhoršuje. Stále ale 
existuje naděje. Je však potřeba několik jasných 
kroků, jako první musí přijít konec současného 
vedení IPR, které úkol nezvládlo. Na  to by měl 
navázat skutečný dialog mezi MČ, MHMP a IPR.

OLDŘICH KUŽÍLEK / STAN
Od  samého začátku máme velké 
výhrady k  případné desetipatro
vé zástavbě podél Evropské ulice 
u  Divoké Šárky. Máme za  to, že 
jde o  naprosto jedinečné území, 

které by mělo podobných „městotvorných“ ná
padů zůstat ušetřeno. Závažných připomínek 
má však Praha 6 desítky a těch ostatních je ještě 
mnohem více. Největší problémy vidíme dva: 
Příprava dokumentu se vleče neúnosně dlouho 
a Praha tím pádem jede na starý jízdní řád. Co 
je však ještě závažnější: Metodika plánu je svou 
svobodomyslnou podstatou a  velkými ambi
cemi na hraně zákona, takže ani není jisté, zda 
bude výsledek mnohaletého úsilí stovek lidí vů
bec někdy schválen. 

ANTONÍN NECHVÁTAL / 
ZELENÍ
Praha byla povinna nechat vy
pracovat nový plán pro regulaci 
svého území. Úkolem byl pověřen 
Institut plánování a rozvoje. Zele

ní na  magistrátu zajistili, aby byly zveřejňová
ny předběžné verze plánu, a jeho celek je nyní 
otevřen k  připomínkování. Plán má podle nás 
ovšem četné nedostatky  určuje jen obecný 
rámec pro další možnou zástavbu a  i po dopl
ňování a  upřesňování bude regulace další zá
stavby volnější než dosud. Je proto potřebné, 
aby veřejnost uplatnila maximum připomínek. 
V Praze 6 se tak stalo díky aktivitě místních spol
ků a občanů. Většina připomínek veřejnosti byla 
na zastupitelstvu začleněna do oficiálního vyjá
dření městské části. Další připomínky je možné 
podávat do 26. 7. 2018. 

JIŘÍ LÁLA / ODS
Metropolitní plán beru jako zá
sadní dokument, který Praha 
potřebuje. Opět posunutý ter
mín účinnosti je rok 2023. Pokud 
se nestihne, přestane mít Praha 

kontrolu nad vlastním územním rozvojem. 
Do poslední verze opakovaně připomínkujeme 
„vyškrtnuté“ zanesení rezervy pro prodloužení 
metra na  letiště nebo zahloubení Břevnovské 
radiály. Mimo detailní připomínky v  konkrét
ních lokalitách má plán i koncepční nedostatky. 

IVAN HRŮZA /KSČM
Územní plán je nástroj samo
správy. Měl by odrážet veřejný 
zájem, nezpochybnitelně a závaz
ně stanovit zastavitelnost a neza
stavitelnost území, způsoby jeho 

Zpracovatel bez zdůvodnění ignoruje připo
mínky MČ P6 k jejich vymezení a názvům. Navíc, 
zatímco regulativy zástavby jsou velice obecné, 
zavádí plán nepochopitelně až dvacet typů ze
lené plochy! To povede k  tomu, že při změně 
jejího využití se bude muset zbytečně žádat 
o  změnu územního plánu, což může v  koneč
ném důsledku jejich rozvoj paralyzovat.

vy užití, občanskou vybavenost, kapacity, vý
škovou regulaci, koncepci rozvoje města. Vůči 
návrhu MPP mám řadu vážných výhrad, meto
dických i věcných. Návrh je nesrozumitelný pro 
laiky, potíže s pochopením mají i odborníci, chy
bí potřebná přehlednost v grafické části. Zdá se, 
že zpracovatel (IPR) ani neusiluje o  jednoznač
nost obsahu, umožňuje často u  jednotlivých 
ploch odlišný výklad a vyhýbá se určení priorit 
veřejného zájmu. Budeli takto plán schválen, 
spory o  jeho výklad a  o  podobu města budou 
přeneseny k  úřadům a  soudům a  samospráva 
ztratí kontrolu nad rozvojem města.
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DOPRAVA

LINKA 216, KTERÁ ZATÍM FUNGO-
VALA VE ZKUŠEBNÍM REŽIMU, BUDE 
V PROVOZU I NADÁLE. ZÁROVEŇ 
OBČANÉ Z TÉMĚŘ CELÉ PRAHY 6 
ZÍSKAJÍ AUTOBUS PŘÍMO PŘED 
RADNICI, KDE BUDE NOVĚ STAVĚT 
LINKA 108. 

Ta také propojí  většinu zdravotnických zařízení 
na území městské části Praha 6.  Linka 216 bude 
nově prodloužena ze zastávky Bořislavka přes 
Macharovo náměstí, Vozovnu Střešovice, Nor
bertov až k Ústřední vojenské nemocnici a k Po
liklinice Petřiny. Obyvatelé Baby a  Hanspaulky 
získají přímé spojení nejen ke stanici metra Bo
řislavka, ale také do  nemocnice a  k  poliklinice 
ve Střešovicích. Provoz linky v úseku Bořislavka 
– Sídliště Baba se předpokládá pouze v pracov
ních dnech od 6 do 20 hodin, zatímco v úseku 
Poliklinika Petřiny – Bořislavka bude linka jezdit 
celodenně a celotýdenně.
Od  začátku prázdnin navíc obyvatelé šesté 
městské části získají poprvé v historii zastávku 
autobusu přímo před Úřadem městské části 
Praha 6, zajíždět sem bude linka 108, provozo
vaná nízkopodlažními midibusy. Stavět bude 
i  u  metra Dejvická, dále v  Bubenči, Dejvicích, 
Střešovicích, u  Ústřední vojenské nemocni
ce, na Petřinách, v Liboci, Ruzyni a na Dědině. 
Propojí i  téměř všechna zdravotnická zařízení 
na  území městské části, konkrétně Nemocnici 
Bubeneč, Polikliniku Bechyňova, Ústřední vo
jenskou  nemocnici, Polikliniku Petřiny, Zdra
votní středisko Dědina a Pobytové rehabilitační 

a rekvalifikační středisko pro nevidomé Dědina. 
Od  roku 2015, kdy byla zrušena tramvajová 
linka 2 z  Dejvic k  Ústřední vojenské nemoc
nici, bude toto spojení obnoveno midibuso
vou linkou 108. Linka 108 také nově obslouží 

kampus vysokých škol ČVUT a VŠCHT v  Dejvi
cích,  Národní technickou knihovnu a  propojí 
Nemocnici Bubeneč a  Stromovku s  Vítězným 
náměstím, kde se nachází bezbariérový vstup 
do stanice metra.

Autobusem až před 
radnici 

ROZŠÍŘENÍ ZÓN PLACENÉHO 
STÁNÍ, KTERÉ MĚLO PLATIT V PRA-
ZE 6 UŽ OD ČERVENCE, POSU-
NULO HLAVNÍ MĚSTO PRAHA AŽ 
NA LISTOPAD. REZIDENTI, ABO-
NENTI A VLASTNÍCI NEMOVITOSTÍ 
Z TĚCHTO OBLASTÍ SE ALE MO-
HOU NA VÝDEJNĚ PARKOVACÍCH 
OPRÁVNĚNÍ ZAREGISTROVAT UŽ 
BĚHEM PRÁZDNIN.

Nově se zóny placeného stání rozšiřují do  lo
kalit Nový Veleslavín, Na Větrníku, Pod nemoc
nicí, Velký Břevnov, na  Ořechovku, částečně 
Hanspaulku a také Podbabu. „Jde o oblasti, kte

ré navazují na současné modré zóny, a dochází 
zde ke  zvýšenému parkování nejen obyvatel 
jiných městských částí, ale především Středo

čechů,“ říká radní pro dopravu Roman Mejstřík 
(ANO). I radnice si je vědoma, že rozšíření mod
rých zón do několika lokalit problém s parková
ním na území městské části nevyřeší. Příkladem 
je sídliště Dědina, kde mimopražští řidiči zapar
kují, přestoupí na  MHD a  odjíždějí do  centra. 
„Proto Praha 6 zažádala o rozšíření zón na celé 
své území. Krok podpořila jak rada, tak zastupi
telé, nyní čekáme na rozhodnutí hlavního měs
ta,“ dodává Roman Mejstřík .
S tím souhlasí i Zelení, a navíc podporují urych
lenou výstavbu kapacitních parkovišť na  pří
jezdových komunikacích do  Prahy 6. „Na  náš 
popud  přijalo zastupitelstvo Prahy 6 usnese
ní, aby plánovaná záchytná parkoviště P+R 
v Dlouhé Míli a v Suchdole vznikla bezodkladně 
a byla prozatím obsluhována pomocí stávající 
sítě MHD, tedy autobusů. Není to ideální stav, 
ale je to lepší řešení než žádné,“ je přesvědčen 
Petr Píša.

Rozšíření parkovacích zón odloženo 
až na listopad
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HISTORIE

OSMNÁCT VÝSTAVNÍCH PANELŮ, 
TAKZVANÝCH WATCHTOWERŮ, 
BUDE LEMOVAT KORZO OD DEJ-
VICKÉHO NÁDRAŽÍ NA VÍTĚZNÉ 
NÁMĚSTÍ. PŘIPOMENOU 21. SRPEN 
1968 NEJEN V PRAZE 6. VERNI-
SÁŽ S KULTURNÍM PROGRAMEM 
A ÚČASTÍ MNOHA PAMĚTNÍKŮ PRO-
BĚHNE NA KULAŤÁKU SYMBOLICKY 
ODPOLEDNE 21. SRPNA 2018. 
Čtrnáct třímetrových výstavních panelů při
pomene čtrnáct příběhů pamětníků na  srpen 
1968, ale také ukáže, jak se situace promítla 
do  života lidí v  dalších letech.  „Jeden z  pane
lů chceme věnovat také studentským protes
tům, které propukly na  strahovských kolejích 

na  podzim roku 1967, další bude patřit vzpo
mínce, jak okupace probíhala v Dejvicích,“ říká 
autor výstavy Michal Šmíd, správce portálu 
Paměť národa. Na dalším z watchtowerů bude 
připomenutý zvlášť dramatický osud okupanty 
postřeleného úředníka z ministerstva dopravy, 
který se zčásti odehrál ve Stromovce. Doplní je 
další příběhy z nejrůznějších koutů Čech i Mo
ravy. Další čtyři pětimetrové panely nabídnou 
velkoformátové fotografie z té doby. Pocházejí 
od pamětníků té doby, stejně jako mnohé pří
běhy. „Vedle slavného výročí 100 let od založení 
republiky si letos připomínáme také neslavné 
výročí 50 let od invaze vojsk Sovětského svazu 
a dalších armád Varšavské smlouvy do liberali
zujícího se Československa v roce 1968. Ovliv
nilo to neblaze život minimálně dvou generací, 

vyvolalo to silnou emigrační vlnu, přišli jsme 
o velkou část elit. Ruští vojáci opustili naši zemi 
až na  jaře roku 1991, což třeba já mám ještě 
v živé paměti,“ konstatuje zástupce starosty pro 
kulturu Jan Lacina (STAN). 

Z archivu pamětníků 
„Při přípravě jsme vycházeli z vyprávění pamět
níků, řada z  nich nám poskytla své fotografie 
z té doby, ať už jde o dění v ulicích nebo nafotili 
různé transparenty, plakáty, či letáky. Na výsta
vě se jich objeví část, vše by se sem nevešlo,“  
vysvětluje Michal Šmíd. Další materiály organi
zátoři poptávají  u různých partnerů, například 
Archivu bezpečnostních složek, Vojenského 
historického ústavu a podobně. 
Výstava potrvá od  15. srpna do  5. září 2018, 
později k  ní vznikne i  sborník. Připravilo ji 
sdružení Post Bellum, které společně s českým 
rozhlasem a  Ústavem pro studium totalitních 
režimů založilo a provozuje pamětnický archiv 
Paměť národa.

100 let České republiky a 50 let od srpnové 
okupace v roce 1968 připomíná na Petři-
nách žulový pamětní kámen s nápisem 
28. 10. 1918 – 28. 10. 1968. 

Ke vzniku ČSR jej do jižní plochy křižovatky ulic 
Na  Petřinách a  Ankarská blízko Větrníku ne
chal zasadit 28. 10. 1968 výbor 90. organizace 
ČSBS Petřiny, který tehdy řídil pan Václav Ha
šek. V době po srpnových událostech šlo tehdy 
o  velmi odvážný čin. Dva měsíce po  okupaci 

sovětskými vojsky nápis symbolizoval nesou
hlas s jejich vstupem a s místem, kam republi
ka v těchto těžkých dějinných událostech patří. 
Organizace, která sdružovala účastníky 1. a ze
jména 2. odboje – bývalé vězně koncentračních 
táborů, vojáky armád 2. světové války, účastní
ky pražského povstání a partyzány, a též vdovy 
a přímé pozůstalé, je činná dodnes. Její členo
vé se účastní pietních aktů v Terezíně, Lidicích, 
Ležákách, publikují v  časopisu Národní osvo
bození. Dlouholetý vztah pěstuje organizace 
se školou Petřinyjih, kde se uskutečnily besedy 
s bývalými vězni koncentračního tábora, kteří 
přiblížili žákům 8. a  9. tříd neblahou historii  
2. světové války vzpomínkami pamětníků. 

Velkoformátové fotografie 
připomenou 21. srpen 1968 

Pamětní kámen 
na Petřinách
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ROZHOVOR
Připravila: Magdaléna Krajmerová  
Foto: archiv R. Vaňka a www.nejlepsikucharky.cz

JE DOBŘE, ŽE O JÍDLE MLUVÍME. 
„PRO NÁS LIDI JE TO ZÁKLADNÍ MĚ-
NIČ NÁLADY. TO NEJZÁSADNĚJŠÍ 
A NEJPŘIROZENĚJŠÍ, CO MŮŽEME 
MÍT. SOUČÁST NAŠEHO ŽIVOTA,“ 
ŘÍKÁ ROMAN VANĚK, POPULARIZÁ-
TOR GASTRONOMIE, AUTOR KU-
CHAŘEK A ZAKLADATEL PRAŽSKÉ-
HO KULINÁŘSKÉHO INSTITUTU. 

Navštívil jste festival ambasád na Kulaťáku?
Bohužel ne, tentokrát jsem neměl čas. Ale je to 
absolutně skvělá věc. Lidé tam mají možnost 
přivonět si a vidět autenticitu, která nám relativ
ně hodně chybí. My jsme byli zvyklí mnoho de
sítek let si všechno přizpůsobovat a autentická 
kuchyně – jakákoli – chutná zcela jinak, než jak 
si ji vymýšlíme. 

Jaká kuchyně je vám osobně blízká?
Jídlo či gastronomie, chceteli to takto říct, je 
naprosto exaktní spočitatelná věda. Ovšem jíd
lo jako takové nemá hranice, je to stále se roz
víjející úžasná součást člověka. Jsem hedonista. 
A říct tuhle kuchyni mám nejraději a tuhle úplně 
nejmíň nejraději prostě nemůžu. V  každé mů
žete najít něco zajímavého a něco, co vám ne
musí chutnat. Ale nechutná vám to třeba proto, 
že jste unavení nebo na  místě, které si spojíte 
s nepříjemným geniem loci. Jindy a jinde tomu 
může být zase jinak. 

Dobře, zkusím to jinak. Která z  kuchyní je 
tedy pro vás nejzajímavější?
To také nelze říct. To jako byste se mě zeptala, 
která restaurace je nejlepší v Praze...

I na to jsem se chtěla zeptat. Která? 
Nikdo nikdy ode mě neuslyší, která restaurace 
je nejlepší. Vím, že lidé milují škatulkování a že 
dnes platí, co Čech, to foodbloger a food recen
zent, ale nerozumí tomu ani jeden. Food recen
zent je člověk, který musí objet celý svět, všude 
jíst, a to celý život. Nejde, abyste navštívila jed
nu restauraci, udělala si tabulku a napsala, těm 
dám dvacet pět bodů a těm méně. Ale chápu, že 
lidem dělá radost, když se píše, že tato hospoda 
je nejlepší, a  ještě větší radost některým dělá, 
když je hospoda horší, nebo dokonce nejhorší. 
Přitom bychom se měli nejdříve naučit jídlo uží
vat, vychutnat si chvíle, které trávíme v restau
raci nebo třeba jen u stánku s párky. Příležitost 
k tomu máme. Už je mnoho hospod v této zemi, 
které jsou bezvadné. Občas mám pocit, že je 
dokonce více bezvadných hospod než bezvad
ných hostů.

Umíme si vážit dobrých kuchařů? 
Ano, umíme si jich vážit. Začali jsme je vnímat 
jako součást kultury národa, což je dobře, pro
tože jsou součástí naší kultury, známe jejich 

Roman 
Vaněk 
ŠESTKA JE 
BEVERLY HILLS 
PRAHY 
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která se najednou rozplakala. Mysleli jsme si, že 
se pořezala nebo popálila, a ona říkala, že ještě 
nikdy nezažila, aby bramborová kaše chutnala 
tak úžasně a  fenomenálně. Lidé nám tady ří
kají: ‚Vy vůbec neučíte ptákoviny a  stát humry 
na hlavě, vy učíte normální věci, které najednou 
chutnají.‘ To je nejdůležitější poselství Pražské
ho kulinářského institutu – ukázat lidem, že vše 
je jen technika, když ji dodržíte a  necháte po
travinu ‚zazpívat‘, nepotřebujete tuny speciální
ho koření.

Jakých chyb se lidé při vaření nejčastěji 
 dopouštějí?
Překombinovávají. Dělají to více začínající kuli
náři nežli ti, kdo stojí v kuchyni déle. Každý den 
říkáme lidem, že John Rockefeller řekl úžasnou 
větu, kterou často opakujeme: že tajemství 
úspěchu tkví v  tom, dělat obvyklé věci ne
obvykle dobře.

Je rozdíl v tom, jak vaří muži a ženy? 
Samozřejmě je. Máme geneticky dáno, že jsme 
lovci, sběrači a jíme v tlupě. My muži jsme dob
rodruzi, bonviváni, egoisté, nadsamci, nejúžas
nější dobyvatelé. A podle toho vaříme – všichni 
kolem nás skáčou, říkají, jak jsme úžasní a  jak 
jsme to skvěle udělali. To je to naše mužské ego. 
Zatímco ženy vaří s  rozmyslem, protože ví, že 
musejí nakrmit nás a naše děti a hlavně nema
jí čas na nějaké zkoušení a kreativnost jako my, 
když si hrajeme v  kuchyni. Ženám stačí, když 
nám chutná a jídlo jim pochválíme, což musíme. 
O vaření přemýšlejí zásadně jinak než muži.

ROZHOVOR

jména, umíme jejich jména skloňovat, umíme 
je přiřadit k restauracím, lidé se s nimi fotí, oni 
se jim podepisují… To je fantastický věk a doba, 
kterou nyní žijeme. Kuchař se dostává na pomy
slný piedestal společnosti a tak to má být, v kul
turních a kulinářských zemích je toto naprosto 
normální. Když jsem před dvanácti lety říkal, že 
to přijde, tak se mi všichni smáli. A je to tady.

Takže už dávno neplatí jako za  nás: Když 
se neučíš, nedostaneš se na  školu a  půjdeš 
na kuchaře…
Platí, je to stále tak! Gastronomické školství 
v této zemi je taková stoka, že si to nikdo neu
mí představit. Pokud bych ten systém přirovnal 
k  člověku, tak ten by ani nevěděl, že se tady 
v  osmdesátém devátém zvonilo klíči. Součástí 
tohoto strašného sytému – já kudy chodím, tak 
přemýšlím, jak z něj ven – je absolutně scestná 
a  zastaralá výuka. Stále platí, seš blbej, půjdeš 
na vařečku. A začíná to v rodinách, kdy dítě při
jde na praxi ve špinavém rondonu, protože mu 
doma nikdo neřekne, že by neměl chodit jako 
špindíra. Ne vše lze házet na školský systém.

Založil jste kulinářský institut, neuvažujete 
tedy o dobré kuchařské škole?
Je to možná jedna z  cest. Ale nyní mám roz
dělaných takových projektů, že tento zůstává 
v šuplíku. 

Kde se u nás tedy berou dobří kuchaři? Chodí 
se učit a na praxi do zahraničí? 
Každý, kdo si udělá naše směšné papíry na ku
chaře, by měl odejít ven, stejně jako se dříve 
chodilo na  vyučenou. Měl by poznat, že ven
ku také padá chleba namazanou stranou dolů 
stejně jako u nás, akorát by zjistil, že se tam vaří 
o trochu více a rychleji. A možná by přišel na to, 
že se tam občas vaří také špatně jako u nás. Ov
šem to nikdo nezjistí, pokud nezíská zkušenost 
ze zahraničí a nevrátí se domů. Říkám na všech 
přednáškách, že je nutné, aby mladí lidé uměli 
jazyk. Kulinární svět sice dnes stojí na angličtině, 
ale je dobré umět jakýkoli jazyk, bez toho z vás 
nikdy nebude dobrý kuchař.

Jak vznikají nové recepty? Nejprve si složíte 
v hlavě, že takové potraviny by mohly spolu 
zajímavě chutnat, a  pak nápad realizujete, 
nebo jde třeba o omyl, kdy se něco nepove-
de, přesto to chutná zajímavě?
O omyl jde spíš v takových kulinárních místech, 
kde působí vitariáni a vyrábějí svou raw stravu. 
Ti něco smatlají dohromady a mají radost, že jim 
z  toho vyšlo jídlo. Jinak gastronomie je exakt
ní věda, která nezná náhody. Existují techniky, 
které musíte zvládnout, musíte být obrovský 
zbožíznalec, abyste věděla, jak chutnají jednot
livé věci, jak chutnají dohromady s jednotlivými 
kuchařskými technikami. Pak musíte umět kom
binovat chutě a techniky navzájem. 

Máte tedy šanci vymyslet nějaký nový, do-
sud neobjevený recept? 
Gastronomie je velké umění, ono už všechno 
na  světě bylo napsáno. Existuje možná jedno 
procento kulinářů na  této planetě, kteří jsou 
schopni nové recepty vymýšlet. My ostatní je už 
jen opisujeme a dáváme jim valéry na základě 
kombinací, které jsem před chvílí vyjmenoval. 

Existují tedy recepty typické pro klasic-
kou českou kuchyni? Existuje vůbec česká 
 kuchyně?
To, co v této zemi jíme padesát nebo sto let, je 
tradiční české jídlo. Knedlík je české tradiční 
jídlo, svíčková je české tradiční jídlo, smažák 
s tatarkou je české tradiční jídlo. Mám pocit, že 
jak se nám daří velmi dobře, tak jsme zpovykaní 
a  milujeme škatulkování. Tedy zkoumáme, zda 
toto je tradiční, zda toto je lokální, zdravé, bio 
a  podobně. Ale to je fuk, jezme a  užívejme si 
normálního a dobrého jídla. 

Jak si normální a dobré jídlo připravit, učíte 
ve svém Pražském kulinářském institutu...
V  našich kurzech vaření lidem každý den uka
zujeme, že i  obyčejné suroviny mohou zahrát 
fenomenální písničku v puse. Zažil jsem tu paní, 

„MÁME GENETICKY DÁNO,  
ŽE JSME LOVCI, SBĚRAČI  

A JÍME V TLUPĚ.“



červenec 2018 19

ROZHOVOR

Roman Vaněk 
  popularizátor oboru gastronomie
   autor kuchařek a tvůrce internetových 

pořadů o gastronomii
   zakladatel Pražského kulinářského institu

tu, který nabízí kurzy vaření pro veřejnost
   za internetový pořad Peklo na talíři byl 

oceněn na mezinárodním filmovém 
festivalu Life Sciences Film Festival cenou 
studentů

   v roce 2013 získal nejvyšší ocenění 
Křišťálová Lupa v kategorii zájmové weby 
a projekt roku

   je autorem či spoluautorem mnoha kucha
řek a knih o vaření.  

Krásný rozdíl je třeba vidět v obyčejném guláši. 
To je neobyčejně obyčejné jídlo. Na  špičkový 
guláš nepotřebujete tunu pytlíkatého koře
ní koupeného v  supermarketu, ale perfektně 
do tmavě hněda vyrestovanou cibuli. Ta mu dá 
tu správnou chuť. Ale žena nikdy nedovolí vy
restovat cibuli jako chlap, protože podvědomí jí 
říká – nesmím to spálit, jídlo musí být včas, rodi
na chce jíst. Nikdy si však netroufnu dehonesto
vat ženskou kuchyni. Je jiná než mužská, ovšem 
stejně skvělá.

Proč jsou tedy mezi šéfkuchaři hlavně  chlapi? 
V  kuchyni je šílená, ale šílená dřina, kterou si 
nikdo neumí představit, kuchařina je neskuteč
ně náročná časově, fyzicky i  psychicky. A  dříve 
nebo později začnou ženě v kuchyni tikat bio
logické hodiny a  potřebuje založit rodinu, mít 
děti, starat se o ně. To nemůže skloubit s tou ná
ročnou prací. Je málo žen ve světové gastrono
mii, které by byly schopné a ochotné obětovat 
rodinu a život kuchařině.

Ovšem třeba ve  školních kuchyních pracu-
jí hlavně ženy a  je to tam také pěkná dřina. 
Právě kvalita jídel ve  školách je nyní často 
kritizovaná. Právem? A  nechtěl byste si vy-

zkoušet jít do školy a zkusit nakrmit šest sto-
vek dětí? 
Máte pravdu, o školních jídelnách se nyní hod
ně mluví, protože je to krásné téma. A  i politi
ci, kteří tomu prd rozumějí, si to berou za  své 
a  říkají, jak zatočí se špatnými jídelnami. Ale 
na školní jídelny se nesmíme momentálně dívat 
jako, že ta je úžasná a ta špatná a toto papání 
dětem chutná a  toto jim nechutná. Gastrono
mie ve  školách je jedna velká systémová chy
ba, kterou nelze napravit tím, že řekneme paní 
kuchařce, která bere plat na  hranici lidské dů
stojnosti, aby uvařila lepší polévku, která bude 
dětem více chutnat.

Co nejhoršího jste v životě jedl?
Jednou jsme testovali pro televizní pořad nejla
cinější konzervy vepřového masa nebo to bylo 
vepřové ve vlastní šťávě, nevím, uvařili jsme jich 
tady asi deset naráz. To bylo něco strašného! Vů
bec nechápu, že něco takového vyrobí člověk 
pro člověka. Některé z nich byly opravdový bizár 
a nechápu, jak to někdo může vyrobit a prodá
vat a někdo koupit.

A  co trendy poslední doby, kdy vše máme 
připraveno v  pytlíku – těstoviny se sýrovou 
omáčkou v sáčku, instantní bramborou kaši 
v sáčku...
Proč ne, lidé určitě mají důvod, proč to kupují. 
Třeba jsou unavení a  nechce se jim vařit nebo 
jim to chutná. Ale myslím, že by čas od času měli 
kromě těchto potravin ochutnat i  něco jiného. 
Rozhodně však neuznávám, aby se takto vařilo 

v  hospodách a  restauracích. Tam jsou kuchaři 
od toho, aby dělali svou práci, a ne ohřívali po
traviny z pytlíku.

Kdy vy jste naposledy jedl třeba polívku 
z pytlíku? 
Tak to opravdu nevím! Opravdu, fakt nevím!
 
Vzpomeňte si, prosím...
Ale vlastně ano, vzpomněl jsem si. Jsou to tak tři 
čtyři roky, kde jsem se vracel z Plzně, zašel jsem 
do hospody a tam měli napsáno polévka s do
mácími nudlemi. Raději jsem se ještě zeptal číš
níka, zda jsou opravdu domácí, a on mi to potvr
dil. Už když mi ji nesl, cítil jsem z toho ten pytlík. 
Tak se ptám, kdo že tedy doma dělal ty nudle? 
A on měl tu drzost přinést mi sáček, na kterém 
bylo napsáno babiččiny domácí nudle. 

Jaké máte nejoblíbenější místo v Praze 6?
Mám jich mraky, nedokážu říct jedno. Praha 6 
je pro mě takové Beverly Hills. Je skvělé někdy 
zajít do Hvězdy, jindy do Šárky nebo se jen tak 
brouzdat po Dejvické. A nyní jsme se s mojí tří
dou ze základky zase začali scházet v Kosmosu 
na Petřinách. Mám rád AvantGarde, kde šéfuje 
Petr Vlásek, jídelnu na Jugoslávských partyzánů, 
mám rád skvělý pivo, jídlo a obsluhu restaurace 
Kulaťák, mám rád Potrefenou husu, na  poháru 
Charlotte s dvojitou vanilkovou polevou u „Háj
ka“ na Dejvický jsem závislý, těch míst je oprav
du celá řada. 

Všiml jste si, že se opět bavíte o restauracích, 
i když jsem se ptala na jakákoli místa?
Ano. A upřímně, mezi těmi místy je pro mě fe
nomén farmářské tržiště na  Kulaťáku. Dělají to 
tam moc dobře. Nestíhám tam pochopitelně 
chodit každou sobotu, ale nedokážu si to místo 
bez nich představit. Je pro mě určitým vytrže
ním z reality – až tam půjdete, všimněte si toho, 
že se tam lidé usmívají, zdraví se, povídají si. To 
je, jako byste nebyli v této zemi, kde platí, když 
ty brizolit, tak já o štok výš. 

„GASTRONOMIE JE VELKÉ 
UMĚNÍ, ONO UŽ VŠECHNO 
NA SVĚTĚ BYLO NAPSÁNO.“
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V ZÁVĚRU ŠKOLNÍHO ROKU SE KO-
NAL V PÍSECKÉ BRÁNĚ SLAVNOST-
NÍ CEREMONIÁL, NA NĚMŽ BYLO 
VYHLÁŠENO 35 ÚSPĚŠNÝCH ŽÁKŮ 
ZE ZÁKLADNÍCH ŠKOL SPRAVOVA-
NÝCH MĚSTSKOU ČÁSTÍ PRAHA 6.

Každá škola mohla navrhnout tři děti, z  nichž 
bylo vybráno 35 nejlepších žáků. Ti byli oceněni 
pamětním listem a medailí městské části, také 
získali věcné dárky.
„Potřebujeme, aby naše děti uspěly v budoucím 
světě, o němž moc nevíme, jak bude vypadat. 
Víme, že k  tomu budou muset dobře ovládat 
spíš dva cizí jazyky, dobře komunikovat a  mít 
schopnost přizpůsobit se změně. A  k  tomu je 
musíme motivovat už dnes," vysvětluje smy
sl cen místostarosta pro školství a  kulturu Jan 
Lacina (STAN). Na  slavnosti vystoupil pěvecký 
soubor ZŠ Marjánka, na závěr se konal raut. 

Oceněni byli:
Tadeáš Blažíček, ZŠ Petřiny – sever
Nikola Borislavov Borissov, ZŠ Marjánka
František Bucha, ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2
Zuzana Buchová, ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2
Jan Ciechomský, ZŠ a MŠ Bílá
Ondřej Damašek, ZŠ Pod Marjánkou
Kryštof Havránek, ZŠ a MŠ Červený vrch
Julie Hlaváčová, ZŠ Pod Marjánkou
Roderik Horváth, ZŠ a MŠ Na Dlouhém lánu
Kaan Dominik Ismail, ZŠ Norbertov
Jakub Jedlička, ZŠ a MŠ Červený vrch
Viktorie Kinzlová, ZŠ a MŠ A. Čermáka
Jiří Kolínský, ZŠ Marjánka
Martina Kulmanová, ZŠ  
a MŠ J. A. Komenského

Věra Kuncová, ZŠ  
a MŠ Emy Destinnové
Konstancie Kušnareva, ZŠ  
a MŠ Na Dlouhém lánu
Dominik Mojžíšek, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Vítek Peterka, ZŠ a MŠ Bílá
František Poletín, ZŠ a MŠ T. G. Masaryka
Tomáš Poletín, ZŠ a MŠ T. G. Masaryka
Vojtěch Eduard Prycl, ZŠ a MŠ Petřiny – jih
Eliška Ridzoňová, ZŠ Pod Marjánkou
Adéla Růžičková, ZŠ a MŠ A. Čermáka
Jakub Řehák, ZŠ a MŠ T. G. Masaryka

V TOMTO ŠKOLNÍM ROCE ZA-
HÁJIL SVOU ČINNOST MĚSTSKÝ 
 ŽÁKOVSKÝ PARLAMENT PRAHY 6, 
V NĚMŽ MAJÍ ZASTOUPENÍ VŠECH-
NY ZÁKLADNÍ ŠKOLY ZŘIZOVANÉ 
MĚSTSKOU ČÁSTÍ. KAŽDÁ MOHLA 
DELEGOVAT DO PARLAMENTU DVA 
SVÉ ZÁSTUPCE, ŽÁKY DRUHÉHO 
STUPNĚ. 

Stejně jako „opravdový“ má i  městský žákov
ský parlament svá zasedání, kde děti řeší vztah 
k Praze 6, navrhují změny i diskutují o tom, jak 
by mohly pomoci zlepšit život v městské části.  
Z poslední diskuze se tak nejen vedení radnice 
dozvědělo, že děti to nejčastěji táhne do  par

ků a  hřišť v  Praze 6, rády se potkávají před zá
kladními školami, ale oblíbený mají i  Šesťák, 
kavárny nebo fast food restaurace. Žáci by rádi 
mluvili do  zřizování míst pro setkávání a  hřišť, 
ale třeba i  do  rozmístění většího množství od
padkových košů nebo organizování kulturních 
akcí na Kulaťáku. Protože jsou to oni, kdo budou 
za deset či dvacet let ovlivňovat život v Praze 6, 
chtějí se vyjadřovat i k developerským záměrům 
a zástavbě na území městské části nebo do mo
dernizace města, prodloužení tramvajové linky 
na Dědinu, zřízení semaforu na Větrníku, ome
zování modrých zón, zavedení retardérů, ome
zení dopravy. Na  otázku, z  čeho jim takzvaně 
vstávají vlasy hrůzou, odpovídali: z  nepořádku 
na ulicích (odpadky, psí exkrementy, okolí kon
tejnerů na  tříděný odpad), dopravní situace 

(například v  Patočkově ulici), z  bezdomovců, 
kouření na veřejnosti, kriminality v okolí vězni
ce, posprejovaných zdí nejen v  oboře Hvězda 
či chátrajících budov. A  třeba také z  MHD, při
kláněli by se ke kratším intervalům u busu 108. 
Je pravda, že děti pouze pasivně nekritizují, ale 
slibují zapojit se do úklidu ulic, třídění odpadu, 
rozšíření zeleně, například sázení stromů. A na
bízejí pomoc seniorům a nevidomým. 
„Požádal jsem vedení Městského žákovského 
parlamentu, aby vyzvalo všechny své členy, aby 
se bedlivě rozhlíželi kolem sebe, až pojedou 
v létě na dovolenou do zahraničí. Aby si vytvořili 
srovnání. V září si pak na dalším zasedání společ
ně porovnáme, jak se žije v Praze 6 ve srovnání 
s  různými metropolemi Evropy či jinými místy 
světa. Bude to nepochybně inspirativní debata," 
poznamenal k tématu místostarosta pro školství 
Jan Lacina (STAN). 

Úspěšný žák 2018

Studenty to táhne na hřiště i Šesťák 

Anna Stegbauerová, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Kryštof Svoboda, ZŠ a MŠ Bílá
Sára Šamánková, ZŠ Hanspaulka  
a MŠ Kohoutek
Matěj Šíma, ZŠ a MŠ J. A. Komenského
Martin Šitina, ZŠ a MŠ Červený vrch
Eliška Šteflová, ZŠ a MŠ náměstí Svobody 2
Terezie Šubrtová, ZŠ a MŠ A. Čermáka
Tobias Topol, ZŠ a MŠ E. Destinnové
Miloslav Vlček, ZŠ a MŠ Petřiny – jih
Sofie Vobrová, ZŠ Dědina
Ela Zetel, ZŠ a MŠ J. A. Komenského
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DESETILETÍ ŠKOLÁCI Z 5. A ZŠ 
PETŘINY – SEVER NAPSALI KNIHU 
O PRAŽSKÝCH SOCHÁCH A BĚHEM 
PRVNÍCH 14 DNŮ DĚTI PRODALY 
NA 252 VÝTISKŮ. 

Z  vydělaných peněz chtějí podpořit Hynka, 
šestiletého chlapce, který je následkem úrazu 
v raném dětství odkázaný na pomoc druhých. 
Kniha vznikla v rámci projektu Abeceda peněz 
– programu pro výuku finanční gramotnosti 
akreditovaného MŠMT. Třídy na počátku získá
vají vstupní kapitál a postupně se učí, jak s pe
nězi hospodařit a jak je zhodnotit. Vrcholem vý
uky je pro děti veřejný jarmark, kde se se svojí 
„firmou“ snaží vydělat své první peníze. Pražští 
školáci z  Petřin překvapili zcela unikátním po
činem. Namísto obvyklé výroby a  prodeje oz
dob a  pečení zákusků sami napsali knihu pří
běhů pražských soch, jež v  noci ožívají. Každý 

žák přispěl jedním příběhem. Originální kniha 
zaujala jednak nakladatelství Olympia, které 
knihu vydalo, a  také knihovnu v  Klementinu, 
v  níž proběhla veřejná předčítání. V  Zrcadlové 
kapli Klementina také proběhl slavnostní křest 
knihy. „Naše původní představa byla spíše bro
žura s dětskými příběhy. Nikdo z nás si neuměl 
představit, jaké to je, napsat knihu. Až teď vidí
me všechnu tu práci, která za každou knihou je,“ 
popisuje třídní učitelka páťáků Jana Slavíková 
s tím, že děti se díky projektu naučily týmovosti 
a výrazně posílily svoji slovní zásobu. Nyní plá
nují druhé vydání.

DĚTI Z  TŘÍDY 3.C ZŠ A MŠ 
NA DLOUHÉM LÁNU SE V RÁMCI 
VYUČOVÁNÍ VYDALY PĚŠKY NA NÁ-
VŠTĚVU DO ZAHRÁDKÁŘSKÉ OSA-
DY NA OŘECHOVCE. 
Osada je cenná svojí původní strukturou, malé 
zahrádky jsou navzájem oddělené jen nízkými 
nebo žádnými ploty a architektonicky hodnot
nými původními domky – altány.
Zahrádky navštěvují nejen studenti architek
tury, ale vítány jsou zde také děti z mateřských 
a  základních škol Prahy 6. Exkurze proběhla 
pod patronací předsedy zahrádkářské kolonie 
Josefa Procházky, s odbornou pomocí zahradní 

inženýrky Nataši Weinfurterové a pod vedením 
třídní učitelky Renaty Kadlecové. Děti zastihly 
stromy obsypané květy, rozkvetlé keře, květiny 
a  byliny, se zájmem si prohlížely hezky udržo
vané zahrádky, zapisovaly si, co pro ně bylo 
zajímavé nebo nové, jiné než v učebnicích. Na
živo viděly, jak se zahrádkáři starají o  ptactvo 
a  dělají pro ně budky, aby mohlo hnízdit, jak 
jsou uži tečné včely a vůbec – jak je zahrádkář
ská činnost pro zdravý život ve městě potřebná 
a užitečná. 
Školáci průvodce překvapili znalostmi a  vní
mavostí a  tím, jak jsou vedeni k  odpovědnosti 
a  rozvíjení úcty k  přírodě. To je základem pro 
správný vztah k životnímu prostředí.

Starořecká olympiáda na Dědině

Školáci z Petřin napsali knihu

Děti navštívily zahrádkářskou
osadu Ořechovka

Redhill Open Air 
ve škole a školce
Červený vrch
KAŽDÝM ROKEM DOSTÁVAJÍ DĚTI 
ZE ZŠ A MŠ ČERVENÝ VRCH DÁREK 
K SVÁTKU – ODPOLEDNÍ A POD-
VEČERNÍ AKCI POD ŠIRÝM NEBEM, 
KTERÁ SE STÁVÁ PŘÍLEŽITOSTÍ 
K NEFORMÁLNÍMU SETKÁNÍ S RO-
DIČI NA PŮDĚ ŠKOLY.

V  uplynulých letech nesla název Táborák,  
pak Červenovršská pouť a  již druhým rokem  
se  jmenuje Redhill Open Air. Ač se její název 
v  průběhu let měnil, obsah a  cíl zůstal stejný 
– spolu se všemi si užít příjemné odpoledne 
a podvečer plný zábavy. Na programu, který tr
val plných pět hodin, se podíleli nejen žáci, ale 
i učitelé školy.
Úvod tradičně patřil dětem mateřských škol, 
kterým je symbolicky předán klíč do  školy, 
a  poté se rozprchly po  areálu, kde si mohly 
vyzkoušet různé tradiční i  netradiční sportov
ní aktivity. Současně s  tím probíhala divadelní 
a pěvecká vystoupení tříd uvnitř školy a ty, kteří 
nejsou příliš sportovně založeni, bavila kapela. 
Žáci i  dospělí se obvykle těší na  část, která se 
skládá z volných dětských vystoupení, kde kaž
doročně s  nadšením publiku ukazují, čemu se 
sami ve svém volném čase věnují a v čem jsou 
dobří. A protože se tato škola již řadu let věnuje 
inkluzi, nedílnou součástí programu byla i cha
ritativní akce, která je zaštítěna Klubem přátel 
školy. Večer je tradičně zakončen diskotékou 
pro velké i malé. 
Končí tak příjemně strávený půlden s učiteli, ro
diči, žáky  – jak současnými, tak těmi bývalými 
– a jejich kamarády.

O své knize Tajemství úplňků i o Hynkovi 
děti podrobně informují na webových 
stránkách tajemstviuplnku.cz. Zároveň 
jsou zde k dispozici audioukázky z knihy či 
mapa soch, jichž se příběhy týkají.

PO DESETI LETECH SE 
NA  ZÁKLADNÍ ŠKOLE DĚDINA 
OPĚT KONALA CELOREPUBLIKOVÁ 
OLYMPIÁDA 5. TŘÍD WALDORF-
SKÝCH ŠKOL, A TO POD MOTTEM 
POZNEJ OSTATNÍ – POZNEJ  
SÁM SEBE.
Olympiáda byla velkou slavností a setkáním. 
Žáci 5. tříd absolvovali systematický trénink 
v  mnoha disciplínách a  získali řadu nových 
dovedností v oblasti archetypálních pohybů 
a  cvičení, jako jsou běh, skok, hod či zápas. 
Mohli pozorovat a  zaznamenávali si do  tré

ninkových deníčků, jakých pokroků za dobu 
tréninku dosáhli, což je jistě pro každého 
páťáka důležité. V  den olympiády už se ale 
mohli nadchnout jen pro radost z  pohybu. 
Organizátoři se totiž rozhodli pro experi
ment a  neměřili délky ani rychlost. Chtěli 
tak ukázat dětem, že důležitější než výkony 
je radost z pohybu. Děti si soutěže i  tak uži
ly, že někdo doběhl první či hodil daleko, se 
také mohlo objevit na  jejich diplomu. Cílem 
5. tříd  waldorfských škol bylo ocenit kvality 
ve  smyslu řeckého ideálu, tedy vyváženost 
tělesné i  duševní krásy a  dobroty, čestnosti 
a statečnosti.
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PADESÁTÝ ROČNÍK MEZINÁRODNÍ 
CHEMICKÉ OLYMPIÁDY (50TH ICHO) 
SE BUDE LETOS KONAT V BRATISLA-
VĚ A PRAZE. JDE O SOUTĚŽ NEJTA-
LENTOVANĚJŠÍCH STŘEDOŠKOL-
SKÝCH STUDENTŮ, DO HLAVNÍHO 
MĚSTA JICH PŘIJEDE NECELÝCH TŘI 
STA ZE 78 ZEMÍ, A TAKÉ AKADEMICI 
Z CELÉHO SVĚTA.
Za  padesát let konání olympiády vzešla z  je
jich účastníků řada světových elitních che
miků v  akademické i  soukromé sféře. „Záštitu 
nad Mezinárodní chemickou olympiádou pra
videlně přebírají nejvyšší představitelé pořá
dajících zemí a nositelé Nobelovy ceny, loni se 
konala v  Thajsku pod patronátem členů krá
lovské rodiny,“ říká Petr Holzhauser z  VŠCHT, 
prezident 50th IChO za  Českou republiku,   
který na  této akci získal stříbrnou medaili 
v roce 1996.

Kromě studentů do  Prahy přijedou i  členové 
mezinárodní poroty, hosté, organizátoři – cel
kem osm stovek lidí. Během jedenáctidenního 
programu účastníci řeší laboratorní a  teoretic
ké úlohy s chemickou tematikou v kombinaci se 
zábavným a poznávacím programem.

Česko – slovenská spolupráce
Letošní 50. ročník hostí zároveň Česká a Sloven
ská republika, olympiáda se tak stane další akcí 
spojenou s oslavou 100. výročí založení Česko
slovenska.
Slavnostní zahájení se uskuteční 20. července 
ve Starej tržnici v Bratislavě, na Slovensku také 
bude probíhat první část programu. 25. červen
ce se účastníci přesunou do Prahy, kde na Vítěz
ném náměstí proběhne velká Summer Olympic 
Party. V  dalších dnech bude pokračovat opra
vování a hodnocení úloh i poznávací program. 
Slavnostní vyhlášení výsledků a zakončení pro
běhne 28. července v Rudolfinu.

Prestižní chemická olympiáda  
bude v Praze

Letní kino 
u Keplera
Až do poloviny září promítá letní kino u Kep
plera, projekce probíhají v prostorách parku 
Maxe von Stoela každý čtvrtek. 

  

12. 7.  S čerty nejsou žerty 16mm 
19. 7.  Funne: Dívky, které snily o moři 
26. 7. Hastrman
2. 8.  Pátrání po Sugar Manovi 
9. 8.  Páni kluci 
16. 8.  Ztratili jsme Stalina 
23. 8.  Nic jako dřív

Program, stejně jako bližší informace, budou 
zveřejněny na www.praha6.cz/letnikino 
a na www.facebook.com/letnikinopraha6

Více informací o olympiádě najdete 
na https://50icho.eu.

POHYB JE ZDRAVÝ V KAŽDÉM 
VĚKU. U DĚTÍ JE PAK DŮLEŽITÉ, ABY 
SI SPRÁVNÉ POHYBOVÉ NÁVYKY 
OSVOJILY CO NEJDŘÍVE. PŘIVEĎTE 
JE PROTO DO SOKOLA DEJVICE, KDE 
NEJEN ODDÍL SOKOLSKÉ VŠESTRAN-
NOSTI PŘIJÍMÁ NOVÉ ČLENY. 
V  oddílech Sokolské všestrannosti budou děti 
rozvíjet všeobecnou pohybovou průpravu, vě
novat se kolektivním hrám, o prázdninách mo
hou jet na  letní tábor do  jižních Čech a  čekají 
je i akce mimo tělocvičnu. Tato cvičení jsou ur
čená pro děti od šesti let. Nové členy přijímají 
oddíly mladších a starších žákyň a dále starších 
žáků. Hodinová cvičení probíhají dvakrát týdně. 
Děvčata narozená po roce 2011 a mladší se mo
hou hlásit do oddílu sportovní gymnastiky, a to 

i  bez jakékoli předchozí přípravy či průpravy. 
Čeká je dvakrát týdně devadesátiminutový tré
nink. Pro ty zkušenější nabízí Sokol Dejvice mís
ta v závodních družstvech, kde děvčata trénují 
třikrát týdně. Nábor bude probíhat v druhém či 
třetím týdnu v září.
Pro kluky i holky starší sedmi let funguje oddíl 
karate. Věnuje se výuce karate stylu Shotokan 
a to jak sportovním disciplínám (sestavy – kata, 
volný boj – kumite), tak i  aplikaci karate v  se
beobranných situacích. V  létě oddíl pořádá 
soustředění v rekreačním středisku u přehrady 
Orlík. Členové oddílu se schází dvakrát týdně v  
ZŠ Bílá.
Bližší informace, časy tréninků i ceny naleznete 
na www.sokoldejvice.cz. 

Přiveďte děti do Sokola Dejvice
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RUSALKA A. DVOŘÁKA A PRODANÁ 
NEVĚSTA B. SMETANY V ÚPRAVĚ, 
KTERÁ ZABAVÍ I TŘÍLETÉ DĚTI. TAK 
JI HRAJEME POD NÁZVEM ČESKÁ 
OPERA SPOLEK HURÁ DO OPERY. 
V PÍSECKÉ BRÁNĚ SE DĚTEM PŘED-
STAVÍ 26. SRPNA OD 14 HODIN.
„Forma, kterou používáme, je propojení ty
pických melodií z opery, árií, duet, sborů, někdy 
i  baletních částí s  herecky mluveným slovem. 
Celek je určitá hra se zpěvy. Tato forma je dětem 
blízká a snáze ji chápou, neunaví se a neztratí 

se v  nepřetržitém toku hudby,“ říká za  spolek 
Martina Podéšťová. Podle jejích zkušeností se 
během představení dobře baví i dospělí diváci. 
Všichni účinkující jsou členy Národního divadla 
a  Státní opery, na  uměleckou úroveň nastu
dování a provedení dohlíží šéfsbormistr Státní 
opery A. Melichar. Ten také doprovází účinku
jící na  klavír. Projekt je realizován odlehčenou 
 formou s  ohledem na  věk dětí. „Jsme prostě 
lidé, kteří mají rádi děti a operu. Budeme rádi, 
když se nám podaří vyprovokovat zájem dětí, 
protože to dává určitou záruku do  budoucna, 
že opera neztratí publikum, případně, že si 
 vychováme budoucí kolegy,“ dodává Podéš
ťová. Akci v  Písecké bráně grantem podpořila 
městská část Praha 6. 

MEZINÁRODNÍ HUDEBNÍ AKA-
DEMIE SE USKUTEČNÍ OD 21. 
ČER VENCE DO 1. SRPNA V ZUŠ 
CHARLOTTY MASARYKOVÉ NA VE-
LESLAVÍNĚ. STEJNĚ JAKO MINU-
LÝCH ROČNÍKŮ I TENTOKRÁT SE 
INTENZIVNÍCH HUDEBNÍCH KURZŮ 
ZÚČASTNÍ STUDENTI VÁŽNÉ HUD-
BY Z CELÉHO SVĚTA.

Účastníci pod vedením renomovaných světo
vých umělců  budou pracovat na  interpretaci 
vybraného hudebního díla a  zároveň tak zdo
konalovat své dovednosti. Kvalita vyučujících je 
na nejvyšší úrovni, jde o světově uznávané kon
certní mistry a špičky ve svém oboru. Celá akce 
má již víceletou tradici a je o ni mezi studenty 
velký zájem

Součástí akademie je i  mezinárodní hudební 
festival Olympus Musicus, na kterém mladí in
terpreti spolu se svými profesory představují 
výsledky své  práce pražskému publiku. Festi
val se koná v krásných hudebních sálech hlav
ně na  území Prahy 1,letos to bude například 
ve Valdštejnském paláci, v Domě U Kamenného 
zvonu nebo v Zrcadlové síni Klementina. Kon

cert v Klementinu je letos dokonce charitativní, 
akademie ho pořádá spolu s FN Motol a výtě
žek bude věnován lidem, kteří trpí roztrouše
nou sklerózou. 
Program najdete na  http://www.olympusmu
sicus.eu/program2018/.

Popmuseum 
skládá hold Luboši 
Andrštovi
POPMUSEUM V KAŠTANU REKA-
PITULUJE TVŮRČÍ DRÁHU JEDNO-
HO Z NAŠICH NEJVÝZNAMNĚJ-
ŠÍCH KYTARISTŮ A SKLADATELŮ 
LUBOŠE ANDRŠTA. 
Výstava hudebníka, jehož tvorba překračuje 
žánry, je oslavou jeho sedmdesátin, které 
připadají na  26. července. Otevřena bude 
až do  6. října. Nová výstava přibližuje „ži
vot a dílo“ Luboše Andršta prostřednictvím 
mnoha obrazových a  textových dokumen
tů z fondů muzea i ze soukromých archivů. 
Mezi unikáty patří jedna z oblíbených kytar, 
na  niž Andršt například nahrával s  Micha
lem Prokopem album Snad nám naše děti... 
Pro Popmuseum je výstava trochu návratem 
do  minulosti po  vlastních stopách. Jednu 
výstavu, v níž Luboš Andršt podstatnou mě
rou figuroval, už ve své historii mělo. V na
pínavých časech po  pražských povodních 
v  roce 2002 zřídilo svou dodnes fungující 
galerii v klubu Vagon. Tam se ale o výstav
ní prostor dělil s Peterem Lipou, svým dáv
ným souputníkem ze skupiny Blues band. 
Popmuseum má otevřeno středa a  čtvrtek 
16–20 a sobota 14–18 hodin. Více na www.
popmuseum.cz.  

Opera pro děti v Písecké

Mistrovské 
hudební kurzy

Kurzy pro seniory
Řadu kurzů pro seniory připravuje na podzimní 
sezonu program Dlouho mladí při DDM. Hlásit 
na  zdravotní cvičení, počítače pro začátečníky 
i pokročilejší, zahradničení, sebeobranu pro se
niory, keramiku, základy německé konverzace 
nebo výtvarný kurz. Konat se budou i  oblíbe
né úterní a  středeční výletníky. Více informací 
o  jednotlivých kurze, stejně jako čas a  místo 
konání najdete na www.dlouhomladi.cz. Proto
že je kapacita omezená, rezervujte si svá místa 
co nejdříve na  braunova@ddmpraha.cz nebo 
na telefonu 604 185 262.
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V PÁTEK 5. A V SOBOTU 6. ŘÍJNA 
2018 SE BUDOU KONAT VOLBY 
DO ZASTUPITELSTVA MĚSTSKÉ ČÁS-
TI PRAHA 6 A V PRAZE TAKÉ VOLBY 
DO ZASTUPITELSTVA HLAVNÍHO 
MĚSTA (NĚKDE ZÁROVEŇ PROBÍHA-
JÍ SENÁTNÍ VOLBY,  NIKOLI OVŠEM 
V PRAZE 6). OPROTI NAPŘÍKLAD 
PARLAMENTNÍM NEBO PREZIDENT-
SKÝM VOLBÁM NELZE HLASOVAT 
V ZAHRANIČÍ, ANI MIMO SVŮJ OKR-
SEK, V NĚMŽ MAJÍ TRVALÝ POBYT.  

Kdo může volit? 
Takzvaných komunálních voleb se mohou 
účastnit státní občané České republiky, ale také 
cizinci z  jiných členských států EU, kteří požá
dají o zápis do dodatku stálého seznamu voli
čů. Občané musejí být v  den voleb přihlášeni 
k trvalému pobytu v obci, tedy u nás v Praze 6, 
u občanů jiných členských států EU i k registro
vanému přechodnému pobytu. Pro všechny 
voliče platí, že v druhý den voleb musejí dosáh
nout nejméně 18 let. 
Z cizinců mohou volit a zároveň také být voleni 
pouze ti, kteří jsou státními občany jiných člen
ských států Evropské unie: Belgie, Bulharsko, 
Dánsko, Estonsko, Finsko, Francie, Chorvatsko, 
Irsko, Itálie, Kypr, Litva, Lotyšsko, Lucembursko, 

Maďarsko, Malta, Německo, Nizozemsko, Pol
sko, Portugalsko, Rakousko, Rumunsko, Řecko, 
Slovensko, Slovinsko, Spojené království, Špa
nělsko, Švédsko.  
Občané těchto států mohou v České republice 
volit pouze tehdy, pokud jsou u místně přísluš
ného obecního úřadu zapsaní v takzvaném do
datku stálého seznamu voličů, na což mají čas 
do  3. října 2018. Hlásit se, případně nechat se 
vyškrtnout, mohou na  odboru vnitřních věcí 
Úřadu městské části Praha 6  v  úřední dny, 
tedy v  pondělí a  ve  středu od  8 do  18 hodin, 
po  domluvě v jiný termín (u Bc. Lucie Háskové 
– 1. patro budovy radnice Čs. armády 23, č. dv. 
126, tel. č. 220 189 772, lhaskova@praha6.cz). 
 
Hlasování v zahraničí ani  
nemocnici nelze
Volit do  obecních zastupitelstev lze pouze 
ve svém volebním okrsku, tedy v místě trvalého 
bydliště.  Pokud nebudete v době voleb doma, 
ale třeba v  zahraničí, na  jiném místě v  České 
republice nebo v  nemocnici, volit nemůžete. 
Při volbách do  obecních zastupitelstev není 
možné nechat se zapsat do  zvláštního sezna
mu vedeného úřadem v místě, kde se například 
nemocnice nachází, nebo si požádat o  vydání 
voličského průkazu.
Více informací najdete na  www.praha6.cz/vol
by2018.

Na konci června skončila realizační fáze 
Místního akčního plánu vzdělávání v Pra-
ze 6. Následující dva měsíce bude projekt 
hodnocen a dojde ke zpracování závazných 
dokumentů MAP.  
V rámci projektu byly pořádány různé seminá
ře, aktivity a  akce, kde byl kladen důraz nejen 
na  vzdělávání, ale i  na  výměnu zkušeností 
a vzájemné propojení vzdělávacích a neformál

ních institucí, včetně veřejnosti. Dne 21. červ
na proběhlo jednání Řídícího výboru, kde byla 
schválená Aktualizace 02 Strategického rámce 
včetně Seznamu investičních priorit. Doku
menty jsou zveřejněny na webových stránkách 
www.praha6.ccz/dokumenty. 
Poslední setkání řídicího výboru se bude konat 
23. srpna od 15 hodin (místo bude upřesněno) 

Volby do obecních zastupitelstev Chcete pracovat 
v okrskové komisi?
Aby mohly volby, a to nejen komu-
nální, proběhnout, jsou třeba desítky 
dobrovolníků, kteří budou pracovat 
v okrskových volebních komisích. 
 
Členem okrskové volební komise se 
může stát:
  státní občan České republiky a státní 

občan jiného členského státu EU, jenž 
je přihlášen k trvalému pobytu v obci 
na území České republiky, v případně 
státního občana jiného členského státu 
EU i k registrovanému přechodnému 
pobytu

  v den složení slibu musíte dosáhnout 
věku nejméně 18 let

  občan nemá zákonem stanovené ome
zení osobní svobody z důvodu výkonu 
trestu  odnětí svobody, omezení svépráv
nosti k výkonu volebního práva, záko
nem stanovené omezení osobní svobody 
z důvodu ochrany zdraví lidu nebo výkon 
služby vojáka z povolání v zahra ničí nebo 
výkon služby vojáka v záloze v zahraničí

  člen okrskové volební komise nesmí 
zároveň být kandidátem pro volby do za
stupitelstva obce, pro které je okrsková 
volební komise vytvořena.

Za práci ve volební komisi, tedy za dva dny 
5. a 6. října a také za účasti na ustavujícím 
zasedání dne 13. září, kde se skládá slib 
a losuje předseda a místopředseda komise, 
náleží řádnému členovi  odměna 1300 Kč 
(Ministerstvo vnitra ČR počítá s plošným 
navýšením o 500 Kč a příplatkem za souběh 
voleb ve výši 400 Kč. Změny v odměňování 
by se měly dotknout již říjnových voleb.).
Zájemci o členství a práci v okrskové voleb
ní komisi se mohou hlásit osobně na Úřadě 
městské části Praha 6, ve 4. patře, kanceláři 
č. 402 nebo telefonicky na č. 220 189 161 
(220 189 146, 220 189 190) nebo sms zprá
vou na tel.č. 775 415 806, popř. emailové 
adrese: mdragounova@praha6.cz, mklofa
cova@praha6.cz, idufkova@praha6.cz.

Podle ustanovení § 21 zákona č. 491/2001 
Sb., o volbách do zastupitelstev obcí, v 
platném znění mohou volební strany pro 
volby do zastupitelstva městské části Praha 
6 podávat kandidátní listiny do úterý 31. 7. 
2018 16. hodiny.
Kandidátní listiny včetně příloh se podá-
vají prostřednictvím zmocněnce:
  osobně u registračního Úřadu úřadu měst

ské části Praha 6, Čs. armády 23, Praha 6 
  u pí. Ivany Dufkové z oddělení volených 

orgánů – v kanceláři č. 402 (která zároveň 
předá potvrzení o podání kandidátní 
 listiny),

 v podatelně úřadu městské části Praha 6 
  elektronicky (pravidla pro tento způsob 

podání jsou k dispozici na webových strán
kách ministerstva vnitra http://www.mvcr.
cz/clanek/stanoviskaministerstvavnitra
kotazkamvoleb946485.aspx ) 

 poštou

Kandidátní listiny 
do konce července

Projekt MAP 
Praha 6 končí 

a zvána je i široká veřejnost, přihlásit se lze už 
nyní. Na  jednání dojde k  zhodnocení projek
tu, popsání průběhu aktivit a představení vize 
do budoucna. Formální částí bude schvalování 
závěrečných dokumentů řídícím výborem MAP 
Praha 6. 
Bližší informace najdete na  www.praha6.cz/
map v Aktualitách. 
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Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Mezi „Kulaťákem“ a  letištěm se nachází Divo
ký západ Prahy 6. Hlavně kolem křižovatky Ve
leslavín je pusto a  plánovaná masivní obytná 
i dopravní zástavba ani v novém Metropolitním 
plánu nenabízejí žádnou infrastrukturu, natož 
nekomerční. Přitom Veleslavín byl kdysi centrem 
humanistické vzdělanosti a  novobarokní zá
mek stavěl 1740 roku patrně K. I. Dienzenhofer. 
Na Veleslavíně chybí kulturní centrum, nezasta
věný veřejný prostor a zeleň, azyl k megabulváru 
Evropské. Takový se nabízí vytvořit v zámeckém 
parku, který má existující krásnou parkovou plo
chu a stavby pro možnou kulturu nebo zdravot
ně sociální zařízení. Veleslavínský zámek nyní 
patří státu, jeho současný nájemce Canadian 
Medical Centre na  podzim ukončuje nájemní 

vztah. Je potřeba, a na toto téma vzniká pozitiv
ní petice, aby byl areál Veleslavínského zámku 
bezúplatně převeden do vlastnictví hl. m. Prahy 
a následně svěřen do správy MČ P6. Ta by mohla 
z areálu vytvořit veřejný prostor tak, aby se stal 
kulturním, odpočinkovým a  vzdělávacím cen
trem celé oblasti západu Prahy 6, jejím šperkem. 
Podstatné je park otevřít, zachovat všechny čtyři 
budovy zámku, z  části vytvořit chybějící cent
rum lokality, kulturní veřejný prostor v historic
kém kontextu, z  části využít zámek pro účely 
sociální, v parku zachovat zeleň, vzrostlé stromy, 
zachovat a  rehabilitovat vodní zdroje a  prvky, 
konkrétně vyzdvihnout na  povrch Hradní po
tok a  obnovit dvě jezírka, která jsou prameniš
těm Dejvického potoka, kašnu a vytvořit i další 
vodní herní prvky. V prostorách zámku by mohl 
být kulturní a společenský sál, kino, galerie, mu
zeum, výukové programy pro veřejnost, kurzy, 
přednášky, kavárna, restaurace, dále umístění 
stálých sbírek, museum, knihovna, může být do
plněno podpůrnou výdělečnou aktivitou. Zdra
vé město potřebuje veřejné místo na setkávání, 
kulturu, rekreaci, diskuzi. Zámek by mohl být 
součástí organizmu lokálních kulturních center, 
které, by na sebe navazovala. 
Veronika Zapletalová, Občanské sdružení 
Hradní potok

Areál Veleslavínského zámku veřejnosti Letem světem

Několikastupňová řízená debata nad budoucí 
podobou Areálu volného času Ladronka přines
la plody v podobě Plánu pro Ladronku. Potlesk 
nad jeho vznikem je zasloužený, ale neměly by 
v něm zaniknout tři věci.
1. Na  začátku byla iniciativa místních spolků, 
které odmítly narychlo spíchnutou anketu, je
jímž cílem bylo prosadit vznik dalších rychlo
bruslařských drah v dosud klidové části parku.
2. Těžko by bylo možné mluvit o úspěšné partici
paci, kdyby se zástupci těchto spolků nepodíleli 
na  činnosti pracovní skupiny, do  které vnášeli 
řadu věcných návrhů dalšího postupu a pomá
hali rovněž zajišťovat účast občanů na dotazní
kových šetřeních.
3. Lokalit, jejichž další rozvoj potřebuje stejnou 
proceduru, je na území Prahy 6 více; namátkou 
zmiňme okolí tzv. břevnovského mrakodrapu 
v Radimově ulici či břehy vodní nádrže Džbán.

Zejména třetí bod nyní zasluhuje největší po
zornost. Jsme přesvědčeni, že participační pro
cedura prokázala v případě Ladronky svoji živo
taschopnost a v podobných případech by měla 
být samozřejmostí.
Michal Chylík, Zelený Břevnov; Michal Volf 
a Josef Filip, Pro Břevnov a Marek Šálek, 
Sdružení Tejnka

MČ slibuje, že Šatovka zůstane občanům Pra
hy 6, a vypisuje na ni architektonickou soutěž. 
Do Šatovky plánuje umístit aktivní seniory, so
ciální bydlení a komunitní aktivity.   Opako
vané řízení o umístění stavby bytového domu 
Southern Hill na  pozemcích mezi Talichovou 
a  Ve  Střešovičkách bylo přerušeno z  důvodu 
námitky podjatosti vznesené proti stavební
mu úřadu jedním z účastníků řízení.   Obyt
ný soubor v areálu bývalé Aritmu nad údolím 
ponese absurdní název Šárka Valley. Napínavé 
bude řešení dopravního napojení už teď pře
tížené dopravy.    Pozemky u dejvického ná
draží získá od SŽDC společnost Amádeus Real 
zhruba za  300 milionů. Snad neskončí Praha 
6 jako města Ostrava a  Plzeň, se kterými se 
Amádeus Real soudí.   SNEO zahustí zástav
bu  zaplní mezeru mezi domy v  ul. Generála 
Píky. Na kolik asi nové byty přijdou?   Za 12,9 
milionu bez DPH prodá P6 pozemky v Bubenči 
při ulici Na Marně Nebeskému klidu, aby mohl 
vystavět polyfunkční dům v areálu Chittussiho 
LDN.   Páternoster v Poliklinice pod Marján
kou už to má za sebou.   Hlavní „atrakcí“ Letní 
oddechové plochy na Kulaťáku je velká pivnice 
v obrstanu.
Tipy pište na spolkyredakce@praha6.org
J. Koňaříková, J. Škvor,  V. Hodek, L. Špičáková, 
E. Metela

Připomínky shromážděné pomocí webu http://
praha6.org/mpp byly zpracovány a  předány 
MČ P6. MČ vybrala a  zapracovala připomín
ky dle svého nejlepšího svědomí. Ne všechny 
připomínky však bylo možné uplatnit a  také 
ne všechny se týkaly vlastního Plánu. Všechny 

Plány nejen pro 
Ladronku

Připomínky 
k metroplánu už jen 
na magistrát

připomínky od  občanů zanesené do  aplikace 
http://praha6.org/mpp však v ní zůstávají archi
vované a budou sloužit jako cenný materiál pro 
další projekty. Připomínky předkládané MČ P6 
na MHMP jsou součástí stanoviska, které schvá
lilo zastupitelstvo 21. 6. 2018.
Nyní běží řádná lhůta pro podání připomínek 
na k návrhu Metropolitního plánu na MHMP. Bez 
ohledu na  to, jak a  do  jaké míry byla vaše při
pomínka městskou částí zohledněna, předejte 
své připomínky řádně na MHMP a podpořte tak 
připomínky předkládané ve  stanovisku MČ P6. 
Připomínky lze vložit do formuláře na stránkách 
magistrátu http://praha6.org/mpp, ze kterého 
lze vytisknout tam vytvořené připomínky. Vždy 
je nutné vytvořený formulář podepsat a  doru
čit na magistrát emailem, datovou schránkou, 
poštou či na podatelnu. Podání je možné pouze 
od 27. 6. do 26. 7. 2018.  
Pavel Charvát, Vladan Hodek, 
Společně pro 6
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Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2018

Odbor ochrany prostředí hl. m. Prahy v roce 2018 
zorganizoval opět projekt sběru objemného od
padu z  domácností pomocí velkoobjemových 
kontejnerů. Kontakt na pracovníka je Ing. Janda, 
tel. 236 004 263. 
VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.

UPOZORNĚNÍ 
Z důvodu ukončení stávající 
smlouvy a uzavření nové smlouvy 
bude přistavování VOK ve II. pololetí 
tohoto roku zahájeno 1. 8. 2018.

1. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. K Brusce x Na Valech

2. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

3. Dejvická x V.P.Čkalova x Jaselská

2. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

6. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

7. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Interbrigády

2. Ve Struhách x Antonína Čermáka

3. Rooseveltova x Národní obrany u separace

8. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Studentská x Zikova

2. Kolejní x Zelená

3. Terronská x Albánská

9. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sušická x U Hadovky

● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto
sklo a kovové předměty.
DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au

tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Další informace získáte na  telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Praha 6), 
tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP). 

2. Šárecká x Na Pískách

3. Kozlovská x Na Karlovce

13. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Kuthence x Na Čihadle

2. Na Klimetce x Na Míčánce

3. Na Fišerce x Na Špitálce

14. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Ostrohu x Průhledová

2. Na Ostrohu x Fragnerova

3. Šárecká x Mydlářka

15. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Koulova x Čínská

2. Zengrova x Na Kvintusce

3. Cukrovarnická x V Průhledu

16. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Kamerunská

2. Africká x Alžírská

3. Africká x Etiopská

20. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Arabská x Egyptská

2. Arabská u gymnazia

3. Tobrucká – parkoviště

21. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nad Tratí

2. Kladenská x K Lánu

3. Horoměřická x Vostrovská

22. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Kuthence

2. Vostrovská x Na Pernikářce

3. Nad Šárkou x Na Beránce

23. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Soborská proti č.32 – u dětského hřiště

2. V Šáreckém údolí před č. 84/1444

3. V Šáreckém údolí – Žežulka

27. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Horoměřická x K Vršíčku

2. V Šáreckém údolí x V Podbabě

3. V Sedlci proti č. 9/23

28. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nám. Bořislavka

2. U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu

3. Macharovo náměstí

29. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Dělostřelecká x Slunná

2. Dělostřelecká x Spojená

3. Cukrovarnická x U Laboratoře

30. 8. 2018 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č.23)

2. Pod Novým lesem x Nový lesík

3. Střední x Pod Petřinami

Pečovatel/ka – pracovník v sociálních 
 službách.
Pro terénní pečovatelskou službu v obvodu 
MČ Prahy 6 hledáme na HPP pečovatelky/
pečovatele. Pracovní doba je pouze v pracovní 
dny, zajímavé platové podmínky, možnost  
pronájmu služebního bytu po dobu pracovní
ho poměru, 5 týdnů dovolené.
Požadavky: ZŠ/SŠ, vzdělání – absolvování 
akreditovaného kvalifikačního kurzu výhodou, 

bezúhonnost, zdravotní způsobilost, schop
nost empatie a sociálního cítění, zájem o práci, 
dobré komunikační schopnosti, znalosti a pra
xe v oblasti sociálních služeb výhodou. Nástup 
dle dohody. 
Nabídky posílejte na e-mail:
soukupova@pecovatelskasluzbap6.com nebo 
jenistova@pecovatelskasluzbap6.com, případ
ně volejte v pracovní dny na tel: 220 513 535 
nebo 220 513 521.

Závozník pro rozvoz obědů
Hledáme brigádníka na rozvoz obědů v ob
vodu MČ Prahy 6. Práce dle domluvy, cca 4–5 
hodin denně, pouze v pracovní dny. Bezúhon
nost a zdravotní průkaz podmínkou. Vhodné 
pro studenty nebo aktivní důchodce. Odměna 
95 Kč/hod.
Nabídky posílejte na e-mail: 
soukupova@pecovatelskasluzbap6.com nebo 
kapusta@pecovatelskasluzbap6.com, telefo
nicky pan Kapusta: 736 489 332

Pečovatelská služba Prahy 6 hledá:
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V souvislosti s nabytím účinnosti zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění (dále také „NOZ“), došlo ke zrušení účinnosti zákona č. 72/1994 Sb., 
o vlastnictví bytů. Ve smyslu výkladového stanoviska Expertní skupiny Komise pro aplikaci nové civilní legislativy při Ministerstvu spravedlnosti k problematice 
bytového spoluvlastnictví v NOZ bude „na převod vlastnického práva k jednotkám vzniklým před účinností NOZ dopadat i nadále zákon o vlastnictví bytů jednak 
z hlediska předmětu převodu vlastnického práva (budou převáděny jednotky vymezené dosavadním zákonem o vlastnictví bytů), jednak z hlediska povinných 
náležitostí smlouvy stanovených zákonem o vlastnictví bytů (pokud jde o označení předmětu převodu a další náležitosti předepisované v § 6 zákona o vlastnictví 
bytů).“ Všechny jednotky byly vymezeny dle zákona č. 72/1994 Sb., v platném znění a v souladu s tímto budou převedeny do vlastnictví
*) v jednotce proběhne v průběhu 2.pol. roku 2018 výměna výkladců za okna (viz plánek příloha č. 5) v rámci akce zateplování domu č.p.986,987

Probíhá revize 
katastrálních map
Katastrální mapy prošly digitalizací, kterou bude 
následovat jejich revize. Tento proces by měl pro
bíhat zhruba deset let a dotkne se všech 112 ka
tastrálních území v hlavním městě.
„Během revize se bude zjišťovat, zda jsou v katas
tru evidovány údaje o nemovitostech tak, jak tyto 
nemovitosti skutečně existují a naopak, zda není 
evidováno něco, co již zaniklo,“ vysvětluje Lubo
mír Klučka, ředitel katastrálního úřadu pro hlavní 
město Prahu. 
Pracovníci budou porovnávat údaje v  katastru 
například se zákresy v  mapách nebo s  letecký
mi snímky, případně s  dalšími podklady. Pokud 
bude nějaká změna zřejmá, následuje revize pří
mo ve vytipovaných lokalitách. 
Cílem revize je zapsat do  katastru stavby, které 
vznikly v minulosti – a to už před několika desít
kami let – a nikdy do něj zanesené nebyly. A na
opak vymazat nemovitosti, které už byly odstra
něné a na katastr to nikdo nenahlásil. V případě 

zjištění rozdílů budou vlastníci nemovitostí vyzý
váni k předložení listin dokumentujících změnu. 
Součástí takové listiny může být i  geometrický 
plán. Cílem této revize katastru je zkvalitnění 
údajů katastru.

Městská část Praha 6 – Úřad městské části 
nabízí volná pracovní místa úředníka/
úřednice; sjednaný druh práce:
– PŘESTUPKÁŘ
– REFERENT DOPRAVNÍCH PŘESTUPKŮ.

Úplné znění Oznámení o vyhlášení výběro
vého řízení je zveřejněno na úřední desce 
Úřadu MČ Praha 6 a na webových stránkách 
www.praha6.cz v rubrice volná pracovní 
místa. Přihlášky s požadovanými doklady  je 
nutno doručit tak, aby ji vyhlašovatel obdržel 
nejpozději dne 10. 7. 2018 v podatelně Úřa
du městské části.

VOLNÁ PRACOVNÍ MÍSTA

Hodinový manžel – veškeré práce v bytě, či domě, montáže 
kuchyní. Kvalitně. Tel. 723 488 010

Hledám menší byt do 14 tisíc nebo větší do 20 tisíc jen 
pro 2 osoby – pár. Ideálně na 2 roky a více, lodžie výhodou, ale 
nemusí být, centrum do 30 minut. Zařízení na dohodě. RK nevolat. 
Děkuji. 777 615 730

Výkup starožitných i retro předmětů, sklo, porcelán, obrazy, 
sošky, lustry, nábytek a jiné. Tel.: 608 884 148

Likvidace pozůstalosti + stěhování.
Vyklízíme veškeré bytové i nebytové prostory. Pracujeme o víken-
dech i svátcích. Tel.: 775 520 155

LIKVIDACE POZŮSTALOSTÍ. Vyklidíme Váš dům, byt, půdu, 
sklep a jiné. Volejte kdykoliv. Pracujeme o svátcích i víkendech. 
Volejte 608 884 148

INZERCE



28 červenec 2018

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

KULTURNÍ PROGRAMY

NESEDÍM, SOUSEDÍM 
Komunitní centrum na rohu Anastázovy a Sartoriovy 
ulice, Praha 6–Břevnov

Pondělí 
9.30–12.30 Volná herna (nejen) pro rodiče s dětmi 
13.00–17.00 Klub seniorů
15.30–17.00 iKavárna pro seniory 
16. 7. 17.3019.00 Pohádka z promítačky s výtvarnou 
dílnou. 
Čte, hraje a výtvarničí: Andula Hradilková, Nikolaj 
Rýfr, Žofie Matějková.

Úterý
9.30–15.30 Klub (nejen) pro rodiče s dětmi Dvorek – 
vedený program
3. a 24. 7. 18.00–20.00 Zpívání 

Středa
9.30–15.30 Klub (nejen) pro rodiče s dětmi Dvorek
13.00–17.00 Klub seniorů (volný program)

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.

1. 7.  15:00 PŘÍŠERKY Z VESMÍRU 
 17:00 SICARIO 2: Soldado 
 19:00 Láska bez bariér 
10. 7.   21:00 TEHRAN TABOO (English Friendly 

 Tuesday) 
11. 7.  21:00 Muž, který zabil Donna Qujita 
12. 7.  21:00 AntMan a Wasp
13. 7.  21:00 Studená válka 
14. 7.  21:00 AntMan a Wasp 
17. 7.  21:00 120 BPM (English Friendly Tuesday) 
18. 7.  21:00 Tísňové volání 
19. 7.  21:00 Mamma Mia: Here We Go Again 
20. 7.  21:00 Úsměvy smutných mužů 
21. 7.  21:00 Mamma Mia: Here We Go Again 
24. 7.  21:00 LOVELESS (English Friendly Tuesday) 
25. 7.  21:00 Střídavá péče
26. 7.  21:00 Hotel Artemis 
27. 7.  21:00 Děsivé dědictví 
28. 7.  21:00 Hotel Artemis 
31. 7.   21:00 On body and soul (English Friendly 

Tuesday) 

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila
Nad Hradním vodojemem 14
Rothmayerova vila
U Páté baterie 896
otevřeno: út, čt, so, ne 9–18 hod.
tel.: 224 312 012, www.muzeumprahy.cz
Návštěvy po předchozí rezervaci.
Studijní a dokumentační centrum Norbertov
Nad Hradním vodojemem 13
tel.: 233 323 997
 
VÝSTAVA
28. 6. – 30. 9.
Plečnikův dům. Architektovo pokusné pole
Výstava prezentuje náročnou obnovu památky, která 
formou stálé expozice připomíná architektovo auten
tické životní a pracovní prostředí.

Komentované vycházky okolím Müllerovy vily
Zahájení vycházky vždy ve Studijním centru 
 Norbertov.
10. 7. v 18 hod. Od Müllerovy vily k tunelu Blanka
7. 8. 18 hod. Od Müllerovy vily Střešovičkami do Břev
nova

INZERCE

ŠESŤÁK – letní program
Vítězné náměstí, Praha 6  

ČERVENEC 
3. 7. 17:00 CoolDJschool – workshop
4. 7.  16:00 Vetešák – přines staré, odnes nové
5. 7. 17:00 Tančírna latino 
8. 7. 16:00 Jóga se Sandrou
 18:00 TBeegirls – housle a zpěv
11. 7. 18:00 Yo Soy Indigo – koncertní trio
13. 7.  18:00 Forró tančírna – tanec a živá hudba 

z Brazílie
15. 7. 16:00 Jóga se Sandrou
 18:00 Pavel Mucha – harmonikář
16. 7.  18:00 Janotaj – zhudebněná poezie 
17. 7. 18:00 Jessica May – harmonikářka
19. 7.  17:00 Swingová tančírna – tanec a živá  hudba

21. 7. 17:00 Tango 
22. 7. 16:00 Jóga se Sandrou 
23. 7. 18:00 Projekt Pianosa
24. 7. 18:00 Koně v kině – akustický koncert
25. 7. 18:00 Jemmy – kytara zpěv
27. 7. 17:00 Tančírna latino – výběrový tanec
28. 7. 18:00 Inverzia – akustický koncert
29. 7. 18:00 Karo – kytara, zpěv
30. 7. 16:00 Knižní burza
31. 7. 16:00 Výroba kompostéru – workshop

SRPEN 
2. 8. 17:00  Swingová tančírna
5. 8. 17:00  Malá mužíčka – moravské písně
6. 8. 18:00 KARO  písničkářka
8. 8. 18:00 Janotaj – zhudebněná poezie
12. 8. 16:00 Jóga se Sandrou
15. 8 16:00 Vetešák – bleší trh
16. 8. 17:00 Swingová tančírna
17. 8.  18:00 Brigita a Štěpán – akustický 

 koncert 
19. 8. 16:00 Jóga se Sandrou
 18:00 Pavel Mucha – harmonikář
22. 8. 18:00 Bal folk – energické hudební trio
26. 8. 16:00 Jóga se Sandrou
29. 8. 18:00 Kaczi – písničkářka
30. 8.  17:00 Swingová tančírna

11. 7. Indická antistresová masáž hlavy
18. 7. Výlet (nejen) pro seniory 9.30–14.00
Výlet z Úholiček do Levého Hradce, asi 5 kilometrů 
dlouhá, nenáročná trasa podle vody. Sraz v 9.30 
na Dejvické, zastávka autobusu číslo 350.
17.0021.00 Sousedíme! 

Čtvrtek
12. a 26. 7. 14.00–17.00 Klub seniorů 
12. 7. Práce s internetem pro seniory 
26. 7. Cvičení na židlích pro seniory 

DÁVEJ – BER neboli freeshop – obchod, kde se ne
platí. Přineste, co už nepotřebujete. Odneste si, co se 
vám hodí. Oblečení, tašky, boty, doplňky. V otevíra
cích hodinách KC.

GALERIE VILLA PELLÉ
Výstava Sempé a Malý Mikuláš 
prodloužena do 19. 8.!
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REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

KPK Podlahy  Zděnek Veselý

kladení podlah, PVC, plovoucí podlahy, 
parkety, dřevěné podlahy

Kociánova 1586, Praha 13  Tel.: 602 340 495
www.kpkpodlahy.cz

Pronajmu garáž ve Veleslavíně u křižovatky 
Pod Okrajem x Pod Petřinami. Tel: 604 512 297

ZŠ a MŠ Antonína Čermáka, Praha 6 
přijme učitele německého jazyka pro 
2. stupeň cca 16 hodin týdně a asistenty 
pedagoga. Nástup možný od 1. 9. 2018.  
Zájemci mohou volat nebo psát řediteli 
školy (607 753 832,  e-mail: skola@
zscermaka.cz).

Malování, lakování, zednické práce, 
štukování, stěrky a sádrokarton, sezonní 
sleva 10 %. Volejte 603 432 476.
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KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. srpna 2018 na adresu 
radnice a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz 
obdrží zajímavou publikaci poštou. 

UŽ POTŘINÁCTÉ SE LETOS KONALA 
AKCE ČARODĚJNICE NA LADRON-
CE. A TŘINÁCTKA TO NEBYLA 
ŠŤASTNÁ, NEBOŤ SE TEN DEN 
PODLE NAŘÍZENÍ HLAVNÍHO MĚSTA 
NESMĚLY V PRAZE ROZDĚLÁVAT 
OHNĚ. PŘESTO SE AKCE PODLE 
ODHADŮ ZÚČASTNILO 15 000 NÁ-
VŠTĚVNÍKŮ.
„Vzhledem k velkému počtu návštěvníků a kon
zumaci alkoholických nápojů šlo o akci se zvý
šeným rizikem, čemuž je podřízena i důkladná 
příprava,“ říká radní pro bezpečnost Zdeněk 
Hořánek (ANO) a  vyzdvihuje ukázkovou spo
lupráci mezi složkami integrovaného záchran
ného systému, pořadatelem a  městskou částí, 
která přispěla k rychlému řešení vzniklých kom
plikací a  celkem bezproblémovému průběhu 
akce i v době po jejím skončení.

Ztratilo se sedm dětí
Na akci bylo přítomných 42 strážníků městské 
policie, kteří spolu s  policisty dohlíželi a  kon

trolovali konzumaci alkoholu mladistvými 
i okolní prodejny. Velmi se osvědčil i způsob vy
hlašování ztracených dětí. Letos se jich v davu 
od svých rodičů oddělilo sedm, ale všechny se 
díky spolupráci pořadatele a  bezpečnostních 
složek rychle znovu shledaly se svým dopro
vodem. „Pomohl i výdej takzvaných ztracenek, 
což jsou náramky, na  které rodič může napsat 
své číslo a  dát jej dítěti na  ruku. Rozdávaly se 
na  infostáncích, osvědčily se  a  určitě budou 
k dostání i na dalších ročnících,“ dodává Zdeněk 
Hořánek.

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA 
DLOUHODOBĚ PODPORUJE ROZ-
VOJ CYKLISTIKY A DALŠÍCH UDRŽI-
TELNÝCH ZPŮSOBŮ DOPRAVY.
Cílem kampaně je vzdělávat veřejnost v  ob
lasti pravidel jízdy na kole i silničního provozu 
a apelovat na zvýšení vzájemné ohleduplnosti 
všech na pražských silnicích, chodnících i cyk
lostezkách. Kampaň probíhá do  konce října 
tohoto roku.

Cyklisté se bojí 
Z  průzkumu zaměřeného na  stav a  poten
ciál cyklistické dopravy v  Praze, který byl pro 
magistrát realizován na  konci loňského roku, 

vyplynulo, že bezpečnost je v současnosti nej
větší překážkou ve  využívání kola k  přepravě 
po  Praze. Cyklisté vnímají velké ohrožení ze
jména ze strany řidičů motorových vozidel, 
z nichž dvě třetiny přiznaly, že cyklistům pohyb 
ve  vozovce nijak neusnadňují. Z  dlouhodo
bých statistik nicméně vyplývá, že viníkem ne
hod s účastí cyklisty v žádném případě nejsou 
pouze motoristé. Sami cyklisté od  roku 2006 
zavinili přes 40 procent nehod. Problematický 
je z  hlediska bezpečnosti v  některých přípa
dech i  kontakt cyklistů a  chodců. Například 
téměř čtvrtina cyklistů považuje za nebezpeč
nou jízdu po společné stezce. Někteří pak také 
ne vždy dodržují dopravní předpisy a  v  roz
poru s nimi k  jízdě využívají chodník, který je 
ovšem až na výjimky určen výhradně k pohybu 
chodců.

Čistou stopou Prahou 
Kampaň Jezdím jako člověk je součástí pro
jektu Čistou stopou Prahou, který již třetím 
rokem podporuje udržitelné způsoby přepra
vy po Praze a zaměřuje se na řešení problémo
vých dopravních situací, které jsou účastníky 
provozu vnímány jako obzvlášť nepříjemné 

Ohlédnutí 
za čarodějnicemi  

Kampaň Jezdím jako člověk 

Správná odpověď ke kvízu z minulého 
čísla  zněla: SOCHA SV. FRANTIŠKA  
S OCHOČENÝM VLKEM 
Výhercem publikace je Martin a Vojta Kosovi  

a rizikové. „Na daných příkladech poukazujeme 
na  nevhodné chování jednotlivých účastníků 
provozu a zároveň jim nabízíme ponaučení, jak 
se v takových situacích chovat správně a ohle
duplně,“ upřesňuje koordinátorka kampaně 
Sylva Švihelová.

Diamanty jsou vzácné a drahé, ale vy dva 
jste ještě dražší a vzácnější.

Šedesát let uplynulo od 2. srpna 1958 kdy 
si řekli vzájemné ANO manželé Valentovi 
z Prahy 6, Hradčan. Sdíleli spolu nejen 
chvíle štěstí, ale i momenty méně veselé, 
avšak vždy se vzájemnou podporou.

Maminko a tatínku, s radostí vám 
gratulujeme k vašemu výjimečnému 
výročí a do dalších společných let přejeme 
vše nejlepší, hlavně zdraví a štěstí.

Dcera Eva se Zdeňkem a vnuk Martin 
s Aminkou a Melinkou
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTĚ NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
Předseda: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz., místopředseda: Ing. Mi le na 
Hanušová, tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.
cz., místopředseda: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
Předseda: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 778 543 832, 
radní: Zdeněk Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 
602 336 140. Schůzka je možná po  domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN:   
Předseda: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, zástupce starosty: Mgr. Jan 
Lacina, jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170, člen
ky/členové: MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6.
cz, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, 
MgA. Petr Prokop, petar@vosto5.cz.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL
Mgr. Jan Bartůšek, janbartusek@seznam.cz, 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.cz, 
tel.: 603 169 266.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS:  
Předseda: Ing. Jiří Lála, email: jlala@praha6.
cz, místopředseda: Ing. Marie Kubíková, tel.: 
724 174 006, email: marie_kubikova@seznam.
cz, ZASTUPITELÉ: Ing. Bc. Simona Nesvadbová, 
Ph.D., email: snesvadbova@seznam.cz, Ing. Marie 
Pojerová, email: mpojerova@praha6.cz, Ondřej 
Matěj Hrubeš, tel: 734 354 178, email: omhrubes@
praha6.cz,  Mgr. Jakub Stárek, tel.: 603 715 271, 
email: jstarek@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
Předseda:  Mgr. Petr Píša, Ph. D., tel: 603 114 577, 
email: pisap@seznam.cz. Zastupitelé: Mgr. Pavla 
Ducháčková Chotková, tel: 608 260 230, email: 
pduchackovachotkova@seznam.cz; Mgr. Jan 

Sládek, Ph. D., tel: 775 999 689, email: sladek.
jan@gmail.com, MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 
774 077 650, email: anechvatal@email.cz, Mgr. Ka
rolína Brabcová, tel: 731 321 737, email: karolina.
brabcova@zeleni.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD
Setkání se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, 
René Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) lze 
dohodnout na obvodním sekretariátu ČSSD v Pra
ze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 220 510 887, 
602 459 163, případně email: ovv.praha6@cssd.cz, 
nebo je kontaktovat na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM
Setkání občanů lze dohodnout v sekretariátu v Zi
kově ulici č. 21, tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; 
nebo přímo se zastupiteli: PhDr. Helena Briardová 
tel. 723 607 243, Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asi
stent), JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.  

KONTAKTY NA ZASTUPITELSKÉ KLUBY
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!! Odvoz starého nábytku 
na skládku. Stěhování všeho 
druhu. Vyklízení sklepů, bytů, 
pozůstalostí atd. Naložíme a od
vezeme cokoliv. Vše za rozumnou 
cenu. Volejte: 773 484 056

Potřebujete vyklidit a nevíte jak 
na to? Vyklízíme a odvážíme z těch
to míst: půdy, byty, sklepy, dvorky, 
zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE 
NA TEL.: 702 410 965. Sedm dní 
v týdnu.

Přijmeme pečovatelku/asistentku 
v péči o seniory na HPP/DPČ/DPP. 
Požadujeme vstřícný vztah ke starším 
lidem, spolehlivost, čistý RT. Nabízí
me 130 Kč/Hod., příspěvek na MHD, 
vstřícný kolektiv, Tel. 739133443

Pronájem vaší nemovitos-
ti u Airbnb? Ráda pomohu. 
739 524 926




